
   

 

Libáňské noviny č. 109 - 1 -   

Nová střecha hasičské zbrojnice ve Psinicích 

     s blížícím se koncem kalendářního roku se vždy ohlížíme zpět a pře-
mýšlíme nejen o tom, co se za uplynulé období podařilo, ale i o tom, co 
se z různých důvodů splnit nepodařilo, a snažíme se poučit z neúspěchů 
a chyb, kterých jsme se dopustili. To zdaleka neplatí pouze pro život 
pracovní, ale i pro život osobní. Je příznačné, že si tyto věci uvědomuje-
me právě v tento adventní čas, v období nejkrásnějších svátků v roce. 
Nedávno jsem potkal blízkého člověka, který mi řekl, že není třeba se 
ohlížet do minulosti, ale dívat se stále dopředu, do budoucnosti. Snad 
i proto, že na věcech minulých již nic změnit nelze. Přemýšlel jsem o tom 
a uvědomil jsem si, že se jedná skutečně o hlubokou pravdu. 
     Rád bych tedy na tomto místě podal informaci o tom, co pro naše ob-

čany a obce plánujeme v roce příštím a co bychom rádi uskutečnili. 
     Chceme pokračovat v rekonstrukci zdravotního střediska úpravou 
prostor druhého obvodního lékaře včetně instalací, osvětlení, úprav po-
vrchů, nábytku a podlahových krytin. Současně s tím dojde k opravě 
společných prostor, chodeb a schodiště. 
     Zcela zásadním úkolem je již dříve zmiňovaná rekonstrukce prostor 
kuchyně a jídelny v základní škole. Během měsíce ledna a února proběh-
ne výběrové řízení na zhotovitele stavby, přičemž s realizací je počítáno 
během měsíců května až srpna 2024. Věřím, že se celá akce podaří a nový 
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školní rok stravování našich dětí a ostatních strávníků zahájíme již 
v nových prostorách.  
     V současné době očekáváme rozhodnutí o poskytnutí dotace na stav-
bu kanalizace ve Psinicích a Křešicích, o které se již diskutuje mnoho let, 
ale z různých důvodů, o kterých se nechci příliš rozepisovat, nedošlo ani 
k zahájení této akce. Rád bych věřil, že se to tentokrát i přes nevyzpyta-
telnou situaci v získávání dotačních peněz podaří a my budeme moci 
v druhé polovině roku 2024 tuto akci konečně zahájit. 
     Neméně důležitým rozhodnutím bude nákup zásahového vozidla pro 
Sbor dobrovolných hasičů v Libáni, na který rovněž čekají mnoho let 
a jen díky své pečlivosti a šikovnosti se jim daří udržet stávající techniku 
v provozuschopném stavu. Na nákup vozidla se podařilo získat z MAS 
Otevřené zahrady Jičínska dotaci, „bohužel“ pouze 4,3 milionu korun. 
Pokud budeme chtít vozidlo pořídit, budeme muset uvolnit z vlastních 
zdrojů téměř pět milionů korun. 
     Tím se pozvolna dostávám k plánování příjmů a zejména výdajů 
v příštím roce, a tím je tvorba rozpočtu pro rok 2024. Jeho příprava ne-
bude vzhledem k množství nákladných investic jednoduchá, ale věřím, 
že spolu s finančním výborem vytvoříme dokument, podle kterého bu-
deme moci v následujícím roce zajistit v bezproblémový chod města 
a současně i financování potřebných investic. 
     Rád bych se ještě zmínil okrajově o Vodohospodářské a obchodní spo-
lečnosti, a. s., Jičín, která zásobuje naši oblast pitnou vodou a jejíž je naše 
město poměrně významným akcionářem. Někteří občané bohužel nejsou 
ochotni činnost společnosti akceptovat a pochopit. Rozhodl jsem se tedy 
na jiném místě těchto novin celou problematiku uveřejnit a spolu 
s funkcionáři VOS vysvětlit, aby napříště nedocházelo k nechutnému 
napadání, které pramení z neznalosti podstaty věci. Věřím, že po přečte-
ní článku většina občanů pochopí princip řízení a provozu společnosti 
a zejména výhody pro všechny akcionáře, kteří mohou býti její součástí. 
     Na závěr bych rád poděkoval všem členů kulturního výboru, spolku 
Sluníčko, základní škole a všem ostatním za vzornou přípravu a průběh 
akce „Rozsvěcení vánočního stromu“ a vánočních trhů v kulturním do-
mě. Dle mého názoru byly obě velmi zdařilé a děti i dospělí byli spoko-
jení. Ke sváteční atmosféře přispělo i počasí, které bylo tentokrát 
výjimečně zimní. 
     Přeji vám všem i vašim blízkým krásné prožití svátků vánočních 
a mnoho štěstí, zdraví, spokojenosti a úspěchů ve svém pracovním, ale 
zejména osobním životě. 

Petr Soukup, starosta města Libáň   
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OKÉNKO MÍSTOSTAROSTKY 

     blíží se konec roku a všichni se zamýšlíme nad uplynulým rokem. Již 
proběhl více než jeden rok nového volebního období a je potřeba se tro-
chu poohlédnout za tím, co se nám povedlo, příp. nezdařilo. Bylo uspo-
řádáno mnoho úspěšných kulturních akcí, za což je třeba poděkovat 
všem členům kulturního výboru. Ani ostatní dva výbory – finanční 
a kontrolní nezahálely. O jejich práci vás budou informovat jejich před-
sedové ve svých článcích na dalších stránkách novin. Ani pan starosta to 
neměl jednoduché, neboť se během jednoho roku vyměnil spolupracov-
ník na postu místostarosty. Pan Martin Kohout pozici neuvolněného 
místostarosty vykonával od začátku volebního období do letošního léta, 
kdy na tento post rezignoval z důvodu hlavně pracovních, ale 
i osobních. Je opravdu těžké skloubit osmihodinový hlavní pracovní 
poměr s prací neuvolněného místostarosty, což zažívám v současné době 
i já. Pokud chce člověk tuto práci pro své občany vykonávat poctivě, mu-
sí se jí věnovat po večerech, někdy i nocích, a to se odráží i na tom, že má 
bohužel méně času na své blízké. 
     Od začátku volebního období jsme podali žádosti o dotace pro zlep-
šení prostředí celého území našeho města, např. odkanalizování obcí 
Psinic a Křešic, rekonstrukce školní jídelny a drobné dotace na odbornou 
přípravu a zásahy hasičů, cisternovou automobilovou stříkačku pro SDH 
Libáň, elektronickou úřední desku a další. U některých projektů již dnes 
víme, že byly podpořeny, ale u většiny stále čekáme na výsledek. Téměř 
před deseti lety jsem psala do těchto novin článek o tom, jak je adminis-
trace a řízení celého projektu při žádání o dotace stále náročnější a věřte, 
že je vše čím dál těžší. Byrokracie rok od roku narůstá. U některých ná-
ročnějších projektů není ani v našich silách vše zajistit a je nutné si sjed-
nat firmu, která vám poradí a s administrací a řízením projektu pomůže. 
O dotacích se nebudu konkrétněji rozepisovat, neboť pan starosta vás 
pravidelně na stránkách těchto novin o postupu probíhajících získávání 
financí pro město informuje. 
     Na základě podnětů občanů i zastupitelů týkajících se webových strá-
nek města proběhlo jednání se zástupcem společnosti ANTEE, která vy-
tvořila a spravuje web města. Větší rekonstrukce našeho webu byla 
zpracována již téměř před deseti lety a je nutné jak legislativně, tak i uži-
vatelsky web upravit. Rovněž některé informace i fotografie jsou zastara-
lé a neaktuální. Bylo domluveno, že během půl roku proběhne za 
spolupráce všech zúčastněných celková rekonstrukce webu. 
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     Nedaří se nám zapojit více Policii ČR na dohlížení nedodržování rych-
losti nejen v Libáni, ale i v okolních obcích. Bohužel policistů je v celé re-
publice málo, požaduje se po nich i více „papírování“ než tomu bylo 
kdysi a na práci v terénu jim nezbývá tolik času. I přes postupující elek-
tronizaci státní správy stále vedou písemné dokumenty.  V mnoha pří-
padech se vše vede dvojmo, v elektronické i v papírové podobě.  
     Chtěla bych vám popřát prožití nadcházejících vánočních svátků 
v klidu a pohodě v kruhu svých nejbližších a do nového roku 2024 hlav-
ně zdraví a rozvahu při vašich životních rozhodnutích. 

Vladimíra Klárová  

 schválení rozpočtových opatření č. 9, 10 a 13 roku 2023 na straně pří-
jmů, výdajů a financování 

 volba předsedy kontrolního výboru 

 schválení organizačního řádu Městského úřadu Libáň 

 schválení záměru prodeje bytové jednotky č. 4 v č. p. 63 v Jičínské 
ulici v Libáni na pozemku parc. č. st. 825/1 v k. ú. Libáň prostřednic-
tvím realitní kanceláře 

 schválení prodeje bytové jednotky č. 11 v č. p. 63 v Jičínské ulici 
v Libáni na pozemku parc. č. st. 825/1 v k. ú. Libáň za cenu stanove-
nou znaleckým posudkem č. 6631/78/2023 

 schválení uzavření smlouvy o kontokorentním úvěru od České 
spořitelny, a. s., až do výše 5.000.000 Kč, se  splatností do 31. 12. 2024 

 schválení firmy PROIS, a. s., IČO: 25943022, jako zhotovitele akce: 
„Projektová dokumentace dostavba kanalizace Kozodírky“ za nabíd-
kovou cenu 445.000 Kč bez DPH 

 schválení firmy PROIS, a. s., IČO: 25943022, jako zhotovitele akce: 
„Projektová dokumentace dostavba kanalizace Zliv“ za nabídkovou 
cenu 495.000 Kč bez DPH 

 schválení uzavření dodatku č. 1 ke smlouvě o dílo č. 01/2023 
s firmou Židovická, s. r. o. 

 schválení nákupu kompletní vestavby do automobilu DA – Ford 
Transit s navijákem včetně montáže dle cenové nabídky firmy Pro-
gres Servis Sibřina, spol. s r. o. 

 schválení revokace usnesení č. Z6/20/03/23 

 schválení podání výpovědi pachtovní smlouvy ze dne 30. 4. 2015 
s Farmou Pojedy, s. r. o. 

 vydání obecně závazné vyhlášky Města Libáň o místním poplatku za 
odkládání komunálního odpadu z nemovité věci 
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 vydání obecně závazné vyhlášky Města Libáň o místním poplatku za 
užívání veřejného prostranství 

 vydání obecně závazné vyhlášky Města Libáň o místním poplatku ze 
psů 

 zvolení členů školské rady z řad zastupitelů: Petr Soukup, Vladimíra 
Klárová, Monika Smetanová 

 schválení záměru poskytovat poštovní služby formou pošty Partner 

 neschválení poskytnutí dotace z rozpočtu Města Libáň Městu Jičín na 
rok 2023/2024 na spolufinancování speciální třídy v Mateřské škole 
Větrov, Jičín 

 neschválení poskytnutí finančního daru z rozpočtu Města Libáň spo-
lečnosti Spokojený domov, o. p. s. 

 nesouhlas s uzavřením dohody o spolupráci s firmou CETIN 

 byly projednávány různé podněty občanů 
     Výpisy usnesení z veřejných zasedání města jsou zveřejňovány na in-
ternetových stránkách města http://www.mestoliban.cz/zastupitelstvo. 
     Zveřejněny jsou upravené verze usnesení z důvodu dodržení přimě-
řenosti rozsahu zveřejňovaných osobních údajů podle zákona 
č. 101/2000 Sb., o ochraně osobních údajů v platném znění. 

Mgr. Jana Valnohová 

     Jak již bylo uvedeno v minulých číslech Libáňských novin (LN), úkoly 
kontrolního výboru (KV) jsou jasně vymezeny zákonem o obcích. Detail 
požadavků na výkon KV, např. specifikaci oblasti pro provedení kontro-
ly, stanovuje zastupitelstvo města. Pokud nejsou konkrétní činnosti spe-
cifikovány, kontroluje výbor standardní činnosti zaměstnanců města, 
plnění usnesení zastupitelstva. 
     V obsazení KV došlo k personálním změnám. Vzhledem k rezignaci 
Martina Kohouta na post místostarosty města v srpnu 2023 byla jako je-
ho nástupce do pozice místostarostky zvolena zastupitelstvem Vladimíra 
Klárová na zasedání ZM dne 4. 9. 2023. Ze zákonných důvodů se neslu-
čuje současný výkon pozice místostarosty s pozicí předsedy nebo člena 
KV. K datu zvolení místostarostkou V. Klárová rezignovala na post 
předsedkyně KV. Na pozici zastupitele za Martina Kohouta jako další 
v pořadí dle výsledků dané kandidátní listiny v rámci voleb 2022 na-
stoupil v měsíci září Michal Zahradníček, který se složením slibu stal ta-
ké na zasedání 4. 9. řadovým zastupitelem. Na následujícím zasedání 
ZM dne 25. 9. 2023 byl Michal  Zahradníček zvolen předsedou KV. Takto  

http://www.mestoliban.cz/zastupitelstvo.
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se kontrolní výbor stal opět plně funkčním. 
     Na svém první zasedání v novém složení, které proběhlo 13. 11. 2023, 
se KV zaměřil na kontrolu činností technických služeb pro externí objed-
navatele. To znamená na výkony, které si občané, spolky nebo organiza-
ce objednají u TS, následně je TS zrealizují a vyfakturují. Zde bylo vše 
v pořádku, byla kontrolována návaznost: objednávka, výkazy výkonů 
a finální fakturace. 
     Druhou oblastí, kterou KV prověřoval byla evidence jízd služebních 
vozidel města. Kontrolovaly se záznamy v knihách jízd, správnost zadá-
vání údajů o počtu ujetých km, účely jízd, požadavky na provedení slu-
žební jízdy. Drobné nedostatky byly zjištěny v rozdílnosti evidence knih 
jízd pro jednotlivá vozidla. Požadavek na sjednocení a odstranění zjištění 
byl předán starostovi města. 
     V každém případě je nutné na tomto místě konstatovat, že vozidla 
jsou využívána k účelu tomu určenému. Nejsou realizovány žádné cesty 
soukromými vozidly a následně vyúčtovávány cestovní náhrady. Tato 
varianta byla v minulém volebním období využívána. Vzhledem k tomu, 
že jsou k dispozici služební vozidla a z pohledu nákladů jde o vyúčtová-
ní cestovních náhrad soukromým vozidlem o dražší variantu služební 
cesty, není tento přístup z pohledu péče řádného hospodáře o veřejné 
finance zrovna tím správným a hospodárným. 
     V dalším období se KV zaměří na kontrolu vyúčtování příspěvků or-
ganizacím a sdružením z rozpočtu města za rok 2023 z pohledu opráv-
něnosti a v souvislosti s požadavky na příspěvky pro rok 2024. Bude 
dále pokračovat v kontrole opatření v restauraci Radnice, která byla zjiš-
těna na začátku roku 2023, aby byly dodrženy zákonné požadavky 
a restaurace zlepšovala úroveň služeb poskytovaných svým návštěvní-
kům. 

Ing. Michal Zahradníček 

     Finanční výbor se sešel v červnu 2023. Tato kontrola byla zaměřena na 
vydané a došlé faktury. U vydaných faktur jsme kontrolovali, zda jsou 
odběrateli řádně placeny v termínech splatnosti. V případě prodlení do-
chází ihned k urgenci ze strany města. K datu kontroly byla neuhrazena 
pouze jedna faktura na částku 600 Kč. Z knihy došlých faktur jsme na-
mátkou vybrali faktury, u kterých byla provedena kontrola posloupnos-
ti. Objednávky byly řádně vystaveny, faktury obsahovaly náležitosti 
a řádné rozpisy dodaného zboží/služeb. Některé faktury nebyly na zá-
kladě objednávky, ale byly v souladu se smlouvami o dílo. Začátkem 
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prosince proběhla další schůzka finančního výboru, která byla zaměřena 
na kontrolu čerpání poskytnutých neinvestičních dotací z rozpočtu měs-
ta ve prospěch spolků. 

Monika Smetanová 

Kdo jsme 
Vodohospodářská a obchodní společnost, a. s. (zkráceně VOS, a. s.), je 
regionální společností, která se stará o dodávky, odvádění a čištění vody 
v regionu Jičínska. Dodává kvalitní pitnou vodu v oblastech Jičínska, 
Hořicka, Novopacka, Bělohradska, Sobotecka, Kopidlenska a Libáňska. 
Akciovou společnost vlastní jednotlivé obce a města v jičínském regionu, 
které ji založily za účelem správy a provozu vodárenské infrastruktury. 
Nyní má 51 akcionářů, z nichž největší jsou města Jičín, Hořice a Nová 
Paka. Akcionáři se podílejí na jejím řízení formou valné hromady a po-
mocí zástupců v orgánech společnosti (představenstvo a dozorčí rada). 
O co vše se staráme 
Společnost vodou zásobuje přes 23 tisíc odběrných míst a více než 60 ti-
síc obyvatel. Každý rok přepraví téměř 3 mil. m³ pitné vody z 53 pod-
zemních zdrojů rozsetých po celém regionu. K tomu je potřeba denně 
pečovat o více než 674 km vodovodů. Zajišťuje také ekologickou likvida-
ci odpadních vod pro zhruba 45,5 tisíc obyvatel. Využívá 260 km kanali-
zační sítě a 11 moderních čistíren. Ročně tímto potrubím proteče téměř 
4,7 mil. m³ odpadních vod, které se v čistírnách promění na čistou povr-
chovou vodu navrácenou zpět přírodě do vodních toků.  
Investice do infrastruktury 
Veškerou vodárenskou infrastrukturu udržujeme v chodu, provádíme 
její rekonstrukce a ročně vynaložíme okolo 100 milionů korun do její ob-
novy. Provádíme pravidelný servis a čištění zařízení, zásah v případě 
havárií a některé drobné stavební úpravy. Cílem je zajistit bezproblémo-
vou dodávku vody domácnostem a odvod odpadních vod. Za pomoci 
dotací, anebo z vlastních prostředků investujeme také do modernizace 
zařízení. Největší investiční akcí byl v letech 2008-2009 projekt s názvem 
Cidlina, který přinesl výrazné zlepšení životního prostředí v regionu. Za 
přispění evropských dotací bylo za více než 700 milionů vybudováno 
nebo zrekonstruováno šest čistíren odpadních vod a položeno více než 
50 km nového kanalizačního potrubí. Zlepšil se tak stav znečištěných 
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vodních toků – Cidliny, Javorky, Bystřice a Libáňského potoka. 
V posledních letech se povedlo zmodernizovat i zbylé čistírny odpad-
ních vod a všechny úpravny vody – v Březovicích, Libonicích 
a v Lázních Bělohradu. Investujeme také do páteřních rozvodů a do pro-
pojování menších vodovodů na skupinové, abychom posílili dodávku 
vody v místech, kde jsou slabé zdroje. 
V rámci rozšiřování vodovodní a kanalizační soustavy v konkrétní obci 
či městě pak na investice našim akcionářům přispíváme. Pokud obec 
plánuje stavbu nového vodovodu či kanalizace, přispíváme až 28 % 
z celkové ceny projektu. Další finanční prostředky mohou akcionáři zís-
kat z evropských dotací nebo krajského rozpočtu. Podobné investice jsou 
vždy v režii dané obce či města, protože investice jdou na zlepšení pod-
mínek tamních obyvatel. 
Hospodaření a ceny za vodné a stočné 
VOS, a. s., hospodaří s ročním obratem zhruba 250 mil. Kč. Největším 
a v podstatě jediným příjmem společnosti je vodné a stočné, které určuje, 
s jak velkým rozpočtem může společnost počítat. Veškeré výdaje se tedy 
plánují tak, aby na ně společnost měla dostatečné finanční prostředky. 
Kromě provozních záležitostí jdou všechny příjmy zpět do regionu, a to 
ve formě rekonstrukcí stávající infrastruktury nebo investic. Společnosti 
se dlouhodobě daří držet vyrovnané hospodaření, což znamená, že pří-
jmy a výdaje se pohybují okolo nuly. V posledních letech zůstává v zisku 
v řádu několika málo mil. Kč, který si ale akcionáři nevyplácí formou di-
vidend. Zisk zůstává jako rezerva na účtech společnosti. 
Cena vodného a stočného je pak každý rok propočítána na základě 
předpokládaných příjmů (spotřeba vody) a výdajů (provozní náklady 
a plánované investice do infrastruktury). Do provozních nákladů se bo-
hužel, tak jako jinde, promítají i současné ekonomické výkyvy (inflace, 
růst cen energií, materiálů a dodavatelských služeb). I tak se společnosti 
dlouhodobě daří držet cenu vodného a stočného na nízké úrovni, nyní 
necelých 95 Kč. V okolních regionech je vodné a stočné ve výši 100-140 
Kč za m³. Cena je také solidární pro všechny obyvatele bez ohledu na ve-
likost obce a odběr vody. 
Voda je naše starost  
Vodohospodářská a obchodní společnost, a. s., také neustále zlepšuje 
svůj zákaznický servis a pokračuje ve své vizi „být zákazníkům blíže“. 
K dispozici je odběratelům zákaznické centrum v sídle společnosti 
v Jičíně, ale také zákaznický účet on-line. Ten je přístupný 24 hodin den-
ně z pohodlí domova. Po jeho vytvoření můžete spravovat své odběrné 
místo, vidět zaplacené i nezaplacené faktury, nastavit si zasílání e-
mailem, nahlásit stav vodoměru atd. Na webu www.vosjicin.cz lze najít 
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také veškeré dokumenty, vyjadřovací portál pro existenci sítí a na mapě 
si najít informace o kvalitě vody v dané obci. 

Ing. Richard Smutný – ředitel společnosti  
Ing. Zbyněk Němec – ekonomický náměstek 

     Rád bych informoval všechny občany, kteří zaznamenali odstranění 
kontejnerů na plasty v prostoru před sběrným dvorem, o důvodu tohoto 
kroku. Jednak má možnost každý vlastník nemovitosti mít zdarma svoji 
vlastní nádobu na třídění plastů o velikosti 120 litrů se čtrnáctidenním 
svozem a za druhé nám svozová firma již poněkolikáté odmítla plasty ze 
sběrného dvora odvézt. Důvod je velmi jednoduchý. Občané standardně 
plnili kontejnery nejen plasty, ale i komunálním odpadem, často i velko-
objemovým. Za těchto okolností nelze kontejnery v prostoru sběrného 
dvora dále provozovat a hradit nemalé finanční prostředky spojené 
s jejich vytříděním. 
     Druhou informací je nová cena za svoz a likvidaci komunálního od-
padu, která je z důvodu navýšení ceny uložení na skládce od 1. 1. 2024 
vyšší přibližně o 8 %. Z tohoto důvodu byla zvýšena cena za jeden litr 
odvezeného a uloženého komunálního odpadu o deset haléřů ze součas-
ných 80 haléřů na 90 haléřů. Pro informaci přikládám tabulku 
s aktuálními cenami nádob od 1. 1. 2024. 

Petr Soukup 

 

Výše poplatku za svoz a odstranění komunálního odpadu 

za rok v Kč platná od 1. 1. 2024 

Objem 
nádoby 

Četnost svozu 
Cena nádoby 

 za rok 
Cena za 

 jeden svoz 

60 l 1 x 14 1 404,- Kč 54,- Kč 

80 l 1 x 14 1 872,- Kč 72,- Kč 

120 l 1 x 14 2 808,- Kč 108,- Kč 

240 l 1 x 14 5 616,- Kč 216,- Kč 

340 l 1 x 14 7 956,- Kč 306,- Kč 

660 l 1 x 14 15 444,- Kč 594,- Kč 

770 l 1 x 14 18 018,- Kč 693,- Kč 

1 100 l 1 x 14 25 740,- Kč 990,- Kč 
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Vzor výpočtu poplatku za svoz a odstranění komunálního odpadu 

Sazba poplatku činí 0,90 Kč za litr odpadu 

Objem 
nádoby 

Četnost svozu Počet svozů za rok 
Cena za 

jeden svoz 

60 l 1 x 14 dní 26 54,- Kč 

Výpočet: Cena za jeden svoz  

  60 l x  0,90 Kč = 54,- Kč   

  Cena za celý kalendářní rok   

  54,- Kč x 26 svozů  = 1 404,- Kč   

MĚSTSKÝ ÚŘAD LIBÁŇ A MĚSTSKÁ KNIHOVNA LIBÁŇ INFORMUJÍ 

Městský úřad a knihovna budou v průběhu Vánoc uzavřeny 
od 22. prosince 2023 do 1. ledna 2024. 

PRODEJ KAPRŮ NA VÁNOCE 
21. až 23. prosince vždy od 8.00 do 16.00 hodin bude možné si na nám. 

Svobody v Libáni zakoupit vánočního kapra. Je možnost i nákupu jiných 
druhů ryb, je však nutné je předem objednat na tel. čísle 777 096 188. 

     Při půlnoční se čte z Lukáše. Začíná to u věcí banálních: soupis obyva-
tel – Josef s Marií se museli vydat na cestu do Betléma – Marie čekala dí-
tě a všude bylo moc lidí – neměli pro ně místo – porodila svého syna 
v přístřešku pro dobytek a položila ho do jeslí. Je to náš bratr a od začát-

ku zakouší, jaký je svět. 
     A do té syrovosti té první noci Kristova 
narození vpadá najednou plno světla: všec-
ko to jsou náznaky toho, kdo to dítě je. 
     Jan začíná zcela opačně – shora: „To Slo-
vo bylo Bůh… V něm byl život… A slovo se 

stalo tělem a přebývalo mezi námi.“ 
     Nad Betlémem vzchází světlo – ale lidé nechápou, brání se, myslí na 
své starosti anebo spí – u Lukáše se jenom pár pastýřů vydává na cestu 
k tomu dítěti. U Jana čteme: „A světlo svítí v temnotách… do vlastního 
přišel, ale ti jeho jej nepřijali.“ 
     Pastýři jsou u Lukáše reprezentanty všech, kdo touží po spáse. Byli to 
lidé obyčejní, ostatní se na ně dívali svrchu, pohrdali jimi. Když se vrace-
li, byli plní radosti a chválili Boha. Ale právě oni měli otevřené srdce. 
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U Jana stojí: „Těm, kdo ho přijali, dal moc stát se Božími dětmi, těm kdo 
v něho uvěřili.“ Narodili se z Boha. Ježíš jim byl poslán jako dar. 
A v nich to způsobilo velkou změnu. Lukáš píše: „To, co slyšeli a viděli, 
nosili v sobě.“ Jan říká: „Viděli jsme jeho slávu… Ten, kdo vidí jeho slá-
vu, stává se jiným člověkem.“ 
     Vánoce jsou k tomu, aby se děla taková proměna i v nás. Je třeba po-
kračovat na cestě za Ježíšem stále kupředu. Kdo zůstává stát, už stojí 
opodál. Chceme i my se mu otevřít víc než doposavad? 
     Před silou a mocí bychom snad kapitulovali, ale on nechce naši kapi-
tulaci. Chce naši lásku. Ta je svobodná. Chce nás vysvobodit od naší pý-
chy, abychom byli ve svém nitru opravdu svobodní. Také my můžeme 
nějak „vidět“ jeho slávu, nebo ji aspoň tušit uprostřed svého obyčejného 
života. A také my jsme povoláni, abychom jeho slávu v sobě nosili. A to 
je důvod k velké radosti, kterou svět nemůže chápat. 
     Přeji vám požehnané vánoční svátky, radost, pokoj, zdraví, porozu-
mění a lásku v rodinách. Přeji všem lidem dobré vůle požehnání 
a modlím se za všechny. 

p. Augustín 

24. 12. 2023 Štědrý den    v Bystřici od 16.00 hodin  
         v Libáni od 10.00 a od 22.00 hodin 
25. 12. 2023 slavnost Narození Páně v Libáni od 10.00 hodin 
         v Osenicích od 11.00 hodin 
26. 12. 2023 svátek sv. Štěpána  v Libáni od 10.00 hodin 

     Tříkrálová sbírka se blíží. My bychom vám rádi představili příběh, 
který byl financován z této sbírky a pomohl mladé talentované slečně na 
Novopacku. 
     Tentokrát jsme pomohli mladé slečně 
z 2. stupně základní školy, která je velmi 
talentovanou výtvarnicí. Pochází ze sociál-
ně slabé rodiny, kde nemá podporu ani 
podmínky k rozvoji svého talentu. 
     Poskytli jsme jí příspěvek ve výši 4.200 

Kč na výtvarný a animační kurz v příslušné umělecké organizaci. Věří-
me, že jí pomůžou rozvinout její výtvarný talent. Přejeme hodně štěstí 
a radosti při výtvarné tvorbě . 
     Děkujeme všem za přízeň a nezapomeňte: TŘÍKRÁLOVÁ SBÍRKA 
se blíží!!! Již tradičně, od 1. do 14. ledna 2024, budete moci potkat na uli-
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cích nebo přímo u vašich dveří Tři krále, kteří přijdou s koledou. Požeh-
nání domovům a jeho obyvatelům proběhne v Jičíně, Nové Pace, Hoři-
cích, Železnici, Kopidlně, Libáni nebo ve Střevači. I letos si budete moci 
objednat koledu přímo domů na konkrétní adresu. 
     Protože mnozí z vás v minulých letech využili s povděkem statické 

pokladničky, i letos je na vybraných místech najdete. Jejich mapa bude 
opět k dispozici na webu www.charitajicin.cz. 
     Kdo by se chtěl stát dobrovolníkem Tří králů nebo si chtěl objednat 
koledu přímo domů, obraťte se, prosím na tel.: 733 741 692, případně na 
dobrovolnici@charitajicin.cz. Kostýmy budou zajištěny. 

Renata Novotná 

Sledované období 1. 9. 2023 – 30. 11. 2023 

Se zadrženým řidičákem usedl za volant 
Začátkem října, krátce po 22. hodině, kontrolovala hlídka kopidlenských 
policistů v obci Zliv osobní automobil značky Škoda Superb. Řidič ihned 
po zastavení policistům sdělil, že mu byl řidičský průkaz policií před 
měsícem zadržen, protože řídil pod vlivem alkoholu, což potvrdila také 
provedená lustrace. S třiatřicetiletým řidičem policisté na služebně se-
psali protokol a přestupek oznámi-
li příslušnému správnímu orgánu 
k dalšímu projednání. 
Nehoda autobusu v Libáni 
Koncem října došlo v ranních ho-  

http://www.charitajicin.cz/
mailto:dobrovolnici@charitajicin.cz
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dinách na silnici II. třídy v Libáni 
k nehodě autobusu s nákladním 
automobilem. Devětapadesátiletý 
řidič autobusu, jedoucí bez cestují-
cích ve směru od Starých Hradů, 
se zřejmě plně nevěnoval řízení 
a přehlédl při pravém okraji vo-
zovky stojící nákladní automobil. 
Jeden ze spolujezdců z nákladního 

vozidla byl převezen z místa nehody do nemocnice. K jinému zranění 
naštěstí nedošlo. Alkohol u řidičů vyloučili policisté provedenou decho-
vou zkouškou. Celková hmotná škoda byla předběžně vyčíslena na část-
ku přesahující 720 tisíc korun. Policisté dopravního inspektorátu Jičín 
následně přestupek oznámili příslušnému správnímu orgánu k projed-
nání. 
Řidič pod vlivem marihuany a bez technické 
V průběhu listopadu kontrolovala hlídka Pohotovostního a eskortního 
oddělení Krajského ředitelství policie Královéhradeckého kraje v obci 
Psinice vozidlo Škoda Fabia. Dvaatřicetiletého řidiče policisté vyzvali 
k provedení dechové zkoušky s negativním výsledkem a dále testu na 
požití jiných návykových látek, který byl pozitivní na Canabis. Z tohoto 
důvodu byl muž vyzván k lékařskému vyšetření spojenému s odběrem 
žilní krve a moči, kterému se podrobil, a které přítomnost látek u řidiče 
následně potvrdilo. Dále policisté zjistili, že kontrolované vozidlo nespl-
ňuje technické podmínky stanovené zvláštním právním předpisem, a to 
tím, že má propadlou platnost technické prohlídky. I tento přestupek po-
licisté oznámili příslušnému správnímu orgánu. 
Týrání osob žijících ve společném obydlí 
Jičínští kriminalisté zahájili trestní stíhání 24letého muže, kterého obvini-
li ze spáchání zločinů týrání osoby žijící ve společném obydlí a vydírání 
a dále přečinů krádež, poškození cizí věci, opilství a porušování domov-
ní svobody. Obviněný měl minimálně v průběhu půl roku v místě trva-
lého bydliště na Libáňsku, kde bydlel společně se svými prarodiči, kteří 
jej od dětství vychovávali, tyto osoby opakovaně vulgárně napadat a vy-
víjet na ně psychický nátlak. Dále měl svou babičku (65 let) i dědu (68 
let) opakovaně v nočních hodinách budit a požadovat po nich finanční 
hotovost. Prarodičům měl vyhrožovat zabitím a dědečka dokonce opa-
kovaně fyzicky napadat. Přestože věděl o jeho zdravotní indispozici, 
opakovaně ho měl udeřit do oblasti břicha a posílat na něj svého psa. Fi-
nančních prostředků se měl dožadovat nejen nátlakem, ale také 
v některých případech okrádáním. 
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V červnu měl po požití alkoholu a návykových látek poškodit zařízení 
domu a zahrady a ve stavu nepříčetnosti také s nožem v ruce vyhrožovat 
zabitím sousedce (75 let), která následkem jeho jednání zkolabovala 
a byla předána do péče lékařů. 
Vzhledem k jeho opakovanému jednání a chování mu měli prarodiče 
nakonec zakázat vstup na samotný pozemek i do domu a vyměnit zá-
mek vstupních dveří. Což vnuka neodradilo a po rozbití okna se měl do 
domu vloupat.  
Samotným případem se zabývají jičínští kriminalisté, kteří muže zadrželi 
a umístili do policejní cely. Spolu se spisovým materiálem podali státní-
mu zástupci podnět k návrhu na vzetí obviněného do vazby. Soudce ná-
vrh státního zástupce akceptoval, a tak je obviněný stíhán vazebně. 
Pachateli hrozí trest odnětí svobody v délce od dvou do osmi let. 
STATISTIKA PŘESTUPKŮ 

Za uvedené období uložili policisté ÚO PČR Jičín na území Libáňska 
celkem 36 blokových pokut převážně za přestupky v dopravě, dále řešili 
6 přestupků (z toho 1x přestupek proti občanskému soužití, 1x přestupek 
proti majetku, 2x přestupek v dopravě v souvislosti s řízením vozidla 
bez řidičského oprávnění nebo pod vlivem zakázaných látek, 1x pod-
vodné jednání přes internet a 1x podezření z podání alkoholu osobě 
mladší osmnácti let). Zjištěné přestupky byly předány k projednání pří-
slušným správním orgánům. 

por. Ing. Eliška Pospíšilová Majerová, oddělení tisku a prevence 
– Krajské ředitelství policie Královéhradeckého kraje 

     V Libáni se v sobotu 4. listopadu 2023 v obřadní síni Městského úřadu 
Libáň konala slavnost vítání nových občánků. Bylo pozváno osm ratoles-
tí, které se narodily v uplynulém roce. V obřadní síni tradičně zarecitova-
ly a zazpívaly děti 
ze Základní školy 
Libáň pod vede-
ním paní učitelky 
Ivany Podzimko-
vé, za což jim moc 
děkujeme. Poté se 
ujal slova starosta 
Petr Soukup. Ro-
diče se zapsali do 
pamětního listu 
města  Libáň,  ma- 
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minky obdržely květiny 
a dárkový poukaz s pam-
ětním listem pro své 
děťátko. Nakonec ne-
chybělo fotografování na 
památku od pana foto-
grafa L. Tomeška. Foto-
grafie všech přivítaných 
dětí je na předposlední 
straně obálky tohoto čís-
la. Dětem i jejich rodi-
čům přejeme hlavně hodně zdraví, štěstí, ale hlavně samé radosti. 

Martina Tykvová 

     Rok už téměř uplynul a my se přehoupneme do roku nového. Sluší se 
tedy bilancovat. Třetí rok třetího desetiletí 21. století nepřinesl příliš ra-
dosti. K válce mezi Ruskem a Ukrajinou přibyla další, na Blízkém vý-
chodě. V dosud nebývalé prudkosti a krutosti se rozhořel letitý spor 
mezi Izraelem a militantním palestinským hnutím Hamáz. Evropu za-
sáhla vlna inflace a ta spolu s probíhajícími válkami přinesla své nechut-
né ovoce. A tak jako i v jiných zemích Evropy není u nás dobrá nálada. 
Ekonomice se nedaří a lidé mají hlouběji do kapsy. Politikové se hádají, 
kdo špatnou situaci zavinil, a lidé nevědí komu věřit. Ale není dobré ani 
zdravé býti škarohlídem a pesimistou. Už proto, že to nepomůže a zcela 
nepochybně i škodí našemu zdraví. Všechny negativní emoce se zapisují 
do stavu našeho organismu. Především proto bychom se měli snažit po-
dívat se na situaci očima, které si všímají i věcí lepších, ze kterých se mů-
žeme radovat. A ty se určitě najdou. Jen je umět nalézt. Můžeme se přece 
těšit z našich dětí a vnuků. Mít radost z toho, co se nám podařilo doma, 
na zahradě. Co se podařilo změnit k lepšímu v našem městě. Vzpomínky 
na pěknou dovolenou. K tomu přispívají i kulturní akce, kterých je v na-
šem městě opravdu mimořádně mnoho po celý rok. Tyto akce se konají 
především díky organizátorkám a organizátorům – paní Ing. Čížkové 
a paní Hlaváčkové – i díky sponzorům, Městu Libáni a dalším. Ale zá-
sluhu máme také my všichni, kteří se jich účastníme a jsme jejich vděč-
nými diváky. 
     My starší jsme prožili nesrovnatelně horší časy, kdy lidé nevěděli, zda 
druhý den budou ještě na svobodě, kdy základní životní potřeby byly 
nedostatkové, byly jen na příděl. Lidé ovšem neradi slevují ze svých ži-
votních standardů, ale naopak, chtějí se mít stále lépe. Je to přirozené 
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a lidské. Jenom bychom se měli zamyslet nad tím, zda je to v současné 
době možné. Možná, že jsme se měli dříve zajímat o to, jak hospodaříme 
– my jako stát. Nemáme se dobře na úkor budoucnosti? Budeme předá-
vat hospodářství našim dětem tak, aby ony náhle nestály v údivu nad 
tím, že není z čeho brát? Nebude přece jenom dobré slevit nyní, aby bu-
doucí generace nemusely na nás vzpomínat jako na špatné hospodáře? 
Není to právě nejpříjemnější adventní rozjímání, ale nebude určitě na 
škodu. Přeji nám všem, aby byl příští rok klidnější a aby se celá Evropa 
mohla radovat z míru. 

MUDr. Vilém Hofman  

     Měla ráda Libáň, kde trávila převážnou část svého života. Zde učila, 
účastnila se kulturního života, měla mnoho přátel. Sem se také provdala 
za Františka Škodu do rodiny slepého učitele hudby. Zde vychovala je-
dinou dceru Ritu, výtvarně nadanou po otci. 
     Měla ale ráda i širokou oblast Jičínska. Od Horního Bousova, domova 
jejího rodu Soustružníkových, přes Sobotku, rodiště své tchyně, až po 
Železnici, kde žil tatínek a sestra. A všechny ty vesničky na Libáňsku, 
odkud chodily a jezdily děti do libáňské školy. 

     Nelze stručně vyjmenovat, co vše pro 
Libáň a Libáňsko vykonala. Hovoří o tom 
třeba seriál o dějinách libáňské školy 
v Listech starohradské kroniky či jubilejní 
školní almanach. Zorganizovala i skupi-
nu žákyň, které u svých rodičů, prarodičů 
a známých pátraly po osudech libáňské 
židovské komunity za 2. světové války. 
A našlo by se mnoho dalšího, na co by 
Libáň neměla zapomenout v souvislosti 
s jejím jménem. 

     Chci ale zvlášť vzpomenout její činnost tam, kde jsem ji nejvíce poznal 
– ve Starých Hradech. Zúčastnila se s manželem po celou dobu existence 
Osvětové besedy Staré Hrady její práce. Hlavně iniciovali řadu výstav 
a pomáhali s výběrem a uspořádáním jejich vernisáží a následných kul-
turních pořadů. Vždy s paní Jiřinou Strakovou spíše v „zákulisí“, málo 
viditelně, ale o to účinněji. 
     Každý rok na sebe brala i další důležitý úkol: vybrat mezi staršími 
školními dětmi víkendové a prázdninové průvodce turistů po zámku. 
Téměř vždy měla úspěch a průvodci si získali mnoho uznání od ná-
vštěvníků. Vzpomínám na „první partu“, v níž byly Laďka Bočková, Mi-
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VÝROČÍ 

lena Droznová, Jarča Hrdá, Rita Škodová a Věra Toboříková (dámy 
prominou, že uvádím jen jejich dívčí jména). Podobně úspěšný byl lite-
rární kroužek, který jsme s Evou vedli a který byl úspěšný v soutěži Al-
batrosu. Pamatujete, Eliško Janásková, Vlaďko Kánská, Martino 
Haňková a další, když jsme nacvičili Zkázu Křižánku? 
     Nakonec se Irenka stala i naší kolegyní v Literárním archivu Památní-
ku národního písemnictví, pracovala na částečný úvazek a uspořádala 
a zpracovala rozsáhlý osobní archivní fond jihočeského básníka Ladisla-
va Stehlíka. 
     25. září 2023 jsme se s paní Irenou Škodovou rozloučili v jičínské ob-
řadní síni. Bylo nás tam hodně. Zazněla slova uznání a díků. Na flétnu 
přijela až z Prahy zahrát na rozloučenou své paní učitelce Míša Kadleco-
vá-Linková. 
     Irenko, děkujeme za vše a nezapomeneme! 

Karol Bílek 

Zápisy za léta 1923–1939 
     Na podzim letošního roku uplynulo 100 let od jmenování prvního 
kronikáře Psinic a založení obecní kroniky. Přínos obecních kronik je 
v případě Psinic a jejich historie o to významnější, že značná část pra-
menného materiálu, týkajícího se událostí, které jsou na jejich stranách 
zachyceny (zejména z období 1. republiky), je dnes již bohužel nenávrat-
ně ztracena. Dle záznamu kronikáře Josefa Košťáka k tomu došlo zejmé-
na po 2. světové válce, kdy neměl Místní národní výbor vlastní úřední 
prostory, a právě v tomto období se celá řada starších dokumentů ztrati-
la, byla spálena či dána do sběru. 
     Přestože mají některé obce zachovány pamětní knihy (kroniky) starší-
ho data, drtivá většina obcí je zavedla až na základě Zákona ze dne 
30. ledna 1920 o pamětních knihách obecních a následného prováděcího 
Nařízení vlády republiky Československé ze dne 9. června 1921. Znač-
nou výhodu při zakládání obecních kronik měly obce, v nichž byla škola, 
jelikož vedení školních kronik bylo definováno již výnosy či nařízeními 
z období Rakousko-Uherska, a jejich pisatelé (ředitelé škol, učitelé) měli 
tudíž s psaním kronikářských záznamů bohaté zkušenosti. Ne vždy se 
sice volba kronikáře obce z řad vyučujících místní školy setkala s očeká-
vaným výsledkem (což v tomto období platí např. pro Libáň), v případě 
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Rudolf Rudolf 

Psinic se ovšem rozhodnutí obecního zastupitelstva ukázalo být správ-
nou volbou. 
     Usnesením obecního zastupitelstva ve Psini-
cích byl řídící učitel místní školy Rudolf Rudolf 
ustanoven prvním obecním kronikářem a své 
funkce se ujal v říjnu 1923. Legislativa stanovova-
la, že kronikář má na úvod pamětní knihy (před 
vlastními zápisy pro jednotlivé roky) mj. zapsat 
„v časové posloupnosti pamětihodné současné události 
místní“ či ohlas významných dějinných událostí 
(1. světová válka, vznik československého státu). 
Tato záležitost byla pro ustanoveného kronikáře 
o to těžší, že se do Psinic přistěhoval až koncem 
srpna 1919. Rudolf Rudolf při psaní úvodní části kroniky čerpal z jemu 
dostupné literatury a pramenů, ty ale nemohly zejména události z rela-
tivně nedávné historie obce plně postihnout. V řadě témat se proto mu-
sel spolehnout na místní občany, resp. pamětníky z jejich řad, z nichž na 
stránkách kroniky vyzdvihl Aloise Ulmana z č. p. 3 a Josefa Košťáka 
z č. p. 42 za nevšední ochotu, s níž mu „vyšli vstříc při různých dotazech 
Psinic se týkajících“. Úvod ke kronice dopsal 31. prosince 1923. Následně 
pak prováděl záznamy do obecní kroniky pro jednotlivé roky do roku 
1926. Struktura jím provedených kronikářských záznamů dodržuje časo-
vou osu v rámci kalendářního roku. 
     Rudolf Rudolf se narodil 9. května 1868 v Hořením Hamru (dnes Vel-
ké Hamry) v rodině učitele. Po absolvování učitelského ústavu v Jičíně 
působil jako učitel na několika školách (např. Mladějov, Roveň, Češov, 
Dřevěnice). V roce 1919 byl jmenován řídícím učitelem v Psinicích. Ná-
stup Rudolfa Rudolfa na psinickou školu byl dle jeho vlastních slov tra-
gický, neboť krátce předtím, v srpnu 1919, zemřela jeho jedenáctiletá 

dcera Marta. Na památku zemřelé dcery založil 
později Nadaci Marty Rudolfové. Ve Psinicích 
působil mj. jako knihovník obecní knihovny či 
jako předseda místní osvětové komise. V roce 
1926 byl ze zdravotních důvodů dočasně pen-
zionován, od roku 1927 trvale. Zemřel 13. čer-
vence 1932 v Kopidlně.  
     Po dobu nemoci Rudolfa Rudolfa jej zastu-
poval Ladislav Luks, který také provedl zápis 
do obecní kroniky za rok 1927. Ladislav Luks se 
narodil 9. října 1902 v Dřevěnici. Jeho působení 
v pozici zastupujícího ředitele psinické školy 

Ladislav Luks 
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Josef Pluhař 

bylo relativně krátké, takže během něj nemohl zanechat hlubší stopu 
v dějinách obce. Daleko výrazněji se do života obce zapojil Josef Pluhař, 
ředitel psinické školy v letech 1928 až 1945 a autor záznamů do obecní 
kroniky za roky 1928 až 1939. Josef Pluhař se narodil 13. prosince 1893 
v Jičíně. Absolvoval učitelský ústav v Jičíně a ná-
sledně působil na školách v Rožďalovicích, Nemy-
čevsi, Ostružně, Nadslavi, Vesci, Žitětíně a nejdéle 
v Popovicích (1920–1928). Ve Psinicích se mimo své 
školní působení výrazně angažoval zejména ve spol-
kové činnosti: byl režisérem a místopředsedou míst-
ního spolku divadelních ochotníků či vzdělavatelem 
Sboru dobrovolných hasičů. V roce 1945 se stal ředi-
telem školy v Libáni, kde působil do roku 1954. Ze-
mřel 22. ledna 1955 v Jablonci nad Nisou.  
     Struktury kronikářských zápisů pro jednotlivé 
roky, jak je stanovil Rudolf Rudolf při založení kroniky, se drželi i oba 
jeho nástupci ve vedení obecní kroniky v období 1. republiky a nad tento 
rámec prakticky nevybočovali. Dodržování stanovené linie vedení obec-
ní kroniky v letech 1923–1939 v případě Psinic bylo dáno zejména tím, že 
její vedení v tomto období spočívalo výhradně na bedrech ředitelů místní 
školy, kteří zcela logicky při psaní školní i obecní kroniky navazovali na 
své předchůdce. Poslední zápis do obecní kroniky provedl Josef Pluhař 
za rok 1939. Kontinuita zápisů do obecních kronik byla násilně přeruše-
na v roce 1940, po vzniku Protektorátu Čechy a Morava. Výnosem minis-
terstva školství a národní osvěty bylo všem obcím nařízeno odevzdat 
v naprosto neporušeném stavu své pamětní knihy okresnímu úřadu, a to 
do 11. listopadu 1940. Odtud pak byly následně odeslány do úschovy 
zemského archivu v Praze. Do jednotlivých obcí byly kroniky vráceny až 
po skončení 2. světové války a následně započala druhá kapitola jejich 
vedení. 
Použité prameny: Státní okresní archiv Jičín: fondy Archiv obce Psinice, 
Místní národní výbor Psinice, Základní devítiletá škola Psinice. 
Dokončení v příštím čísle. 

Mgr. Josef Matoušek 

     Před 140 lety, 14. listopadu 1883, zemřel Václav Jaromír Černý, rodák 
sobotecký (14. 8. 1836). Byl od roku 1865 až do své smrti okresním ta-
jemníkem v Libáni a jeho zásluhou byl v roce 1870 založen v Libáni cuk-
rovar. Jeho koníčkem byla archeologie, jako amatér byl dopisujícím 
členem Archeologického sboru Muzea království českého. Pro historii 
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Rodný dům J. Šlitra v Zálesní 
Lhotě 

Libáňska má význam jeho stať v Památkách archeologických a místopis-
ných „O starožitnostech z doby předhistorické na Libáňsku“, kde se-
znamuje čtenáře s nálezy kamenných nástrojů a zlomků nádob na 
nádvoří libáňského cukrovaru, s nálezy zlatých svitků ve Hřmeníně, 
s nálezy na hřbitově ve Psinicích, na hřbitově v Osenicích, deseti hrobů 
u silnice z Bystřice do Střevače, s mohylami ve Starých Hradech, Bystřici 
a Sedlištích. 

     Před dvaceti lety, 15. listopadu 2003, zemřel Václav Kyzivát, syn bý-
valého dlouholetého kapelníka libáňské dechovky, stálý člen České 
filharmonie a Českého noneta. S Kyzivátovou kapelou nahrál znělku 
„Libáň“, kterou složil jeho otec a která je stále znělkou místního rozhla-
su. 

z archivu Josefa Stránského 

     Asi se nenajde mnoho lidí, kterým by jméno Jiří Šlitr nic neříkalo. A ti 
ostatní si ho určitě vybaví ve spojení Suchý–Šlitr – jména neodmyslitelná 
od divadla Semafor. Výraz Semafor je vlastně zkratka názvu Sedm ma-

lých forem (rozumí se divadelních). Písničky z představení tohoto diva-
dla, které jsme si zpívali v šedesátých letech a zpíváme si je dodnes, zná 
určitě každý. Namátkou – Marnivá sestřenice, Purpura, Ach, ta láska ne-
beská, Dítě školou povinné, Golem, Malé kotě, Pramínek vlasů. Šlitr slo-
žil hudbu k víc než 300 písním, většinou na slova Jiřího Suchého, druhé 
velké osobnosti divadla Semafor. Brzy si připomeneme, ač se to zdá ne-
uvěřitelné, významné výročí jeho narození. 
     Jiří Šlitr, hudební skladatel, virtuózní 
klavírista, zpěvák, herec, knižní ilustrátor 
a výtvarník, se narodil před sto lety – 
15. února 1924 v Zálesní Lhotě u Jilemnice. 
     Studoval na gymnáziu v Jilemnici a poz-
ději přestoupil na gymnázium v Rychnově 
nad Kněžnou, kde spoluzaložil Rychnovský 
dixieland, hrající pod názvem Czechoslovak Dixieland Jazz Band, se kte-
rým hrával i v Praze. Tam se seznámil s Jiřím Suchým a muzikantem 
Ferdinandem Havlíkem. Roku 1959 společně založili divadlo Semafor – 
divadlo plné písniček i humoru. Spolu s Jiřím Suchým pak vytvořil tvůr-
čí a hereckou dvojici, která svými písničkami a hrami významně ovlivni-
la hudbu a divadlo 60. let 20. století a zahájila éru divadel malých scén. 
Tato scéna trvá v Praze dodnes pod vedením Jiřího Suchého. 

https://cs.wikipedia.org/wiki/Hudebn%C3%AD_skladatel
https://cs.wikipedia.org/wiki/Klav%C3%ADr
https://cs.wikipedia.org/wiki/Zp%C4%9Bv%C3%A1k
https://cs.wikipedia.org/wiki/Herec
https://cs.wikipedia.org/wiki/Ilustr%C3%A1tor
https://cs.wikipedia.org/wiki/Z%C3%A1lesn%C3%AD_Lhota
https://cs.wikipedia.org/wiki/Jilemnice
https://cs.wikipedia.org/wiki/Gymn%C3%A1zium_Jilemnice
https://cs.wikipedia.org/wiki/Gymn%C3%A1zium_Franti%C5%A1ka_Martina_Pelcla
https://cs.wikipedia.org/wiki/Gymn%C3%A1zium_Franti%C5%A1ka_Martina_Pelcla
https://cs.wikipedia.org/wiki/Ji%C5%99%C3%AD_Such%C3%BD
https://cs.wikipedia.org/wiki/Ferdinand_Havl%C3%ADk
https://cs.wikipedia.org/wiki/1959
https://cs.wikipedia.org/wiki/Semafor_(divadlo)
https://cs.wikipedia.org/wiki/Ji%C5%99%C3%AD_Such%C3%BD
https://cs.wikipedia.org/wiki/20._stolet%C3%AD
https://cs.wikipedia.org/wiki/Divadlo_mal%C3%BDch_forem
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Hrob Jiřího Šlitra na Vino-
hradském hřbitově v Praze 

Busta Jiřího Šlitra u gymná-
zia v Rychnově nad Kněžnou 

     Jiří Šlitr byl vystudovaný právník, tomuto 
povolání se však nikdy nevěnoval. Snad i proto  
se mu také občas hezky přezdívalo Doktor kla-
vír. 
     S divadlem Semafor a jeho písničkami je ne-
odmyslitelně spojen. Hudbě se věnoval celý ži-
vot. Roku 1966 uvedl svůj vlastní recitál Ďábel 
z Vinohrad a roku 1968 muzikál Poslední štace. 
Kromě toho složil hudbu k deseti celovečerním 
filmům, v některých z nich i hrál (Kdyby tisíc 
klarinetů v roce 1964, Zločin v šantánu v roce 

1968). V letech 1996–2001 vyšel komplet osm CD Písničky ze Semaforu. 
Skládal písně, scénickou hudbu, muzikály, vystupoval v kabaretech, jako 
pianista působil v Laterně magice (na Expu 1958). Autorsky a herecky se 
podílel na filmech (Bylo nás deset, Kdyby tisíc klarinetů, Zločin v šantá-
nu). 
     Společně s Jiřím Suchým také podepsali v roce 1968 manifest (prohlá-
šení) Dva tisíce slov, čímž se výrazně zapsali do demokratizačního pro-
cesu „Pražského jara“. 
     Jiří Šlitr zemřel ve věku 45 let 26. prosince 1969 za nevyjasněných 
okolností ve svém ateliéru na Václavském náměstí. Dne 26. prosince 
pozval Jiří Šlitr svou rodinu na sváteční oběd. Když dojedli, Jiří Šlitr ode-
šel se slovy, že si ještě musí něco zařídit. Než odcházel, pustil příbuzným 
svou desku Jó, to jsem ještě žil. 
     Dveře do Šlitrova ateliéru byly zamknuty a plynoměr běžel. Policie 
nalezla Šlitra ležícího v posteli s osmnáctiletou milenkou. Ani jeden z 
nich nebyl naživu, byli otráveni svítiplynem, který unikal z plynového 
topidla, kterým si Jiří Šlitr v ateliéru přitápěl. 
     Dosud není jasné, zda se jednalo o náhodu nebo sebevraždu. Za nej-
pravděpodobnější se považuje nešťastná náhoda způsobená poklesem 
tlaku plynu v zastaralém topidle. Pokles mohl způsobit zhasnutí plame-
ne a kvůli nefunkční či chybějící pojistce plamene 
do místnosti vnikal jedovatý svítiplyn. 
     Jiří Šlitr je pohřben na Vinohradském hřbitově 
v Praze. Na náhrobku jsou napsány noty části 
písně Jó, to jsem ještě žil. Nedaleko od jeho hrobu 
najdete i hrob jeho blízkého přítele a kolegy Jiřího 
Grossmanna, který zemřel dva roky po něm.  
     Jiří Šlitr byl i velmi dobrý kreslíř a grafik. 
Přečtěte si, co o něm na-
psal Jan Werich:  

https://cs.wikipedia.org/wiki/1966
https://cs.wikipedia.org/wiki/Recit%C3%A1l
https://cs.wikipedia.org/wiki/%C4%8E%C3%A1bel_z_Vinohrad
https://cs.wikipedia.org/wiki/%C4%8E%C3%A1bel_z_Vinohrad
https://cs.wikipedia.org/wiki/1968
https://cs.wikipedia.org/wiki/Posledn%C3%AD_%C5%A1tace
https://cs.wikipedia.org/wiki/Hudba
https://cs.wikipedia.org/wiki/Celove%C4%8Dern%C3%AD_film
https://cs.wikipedia.org/wiki/Celove%C4%8Dern%C3%AD_film
https://cs.wikipedia.org/wiki/Herec
https://cs.wikipedia.org/wiki/Kdyby_tis%C3%ADc_klarinet%C5%AF
https://cs.wikipedia.org/wiki/Kdyby_tis%C3%ADc_klarinet%C5%AF
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https://cs.wikipedia.org/wiki/Zlo%C4%8Din_v_%C5%A1ant%C3%A1nu
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https://cs.wikipedia.org/wiki/Kabaret
https://cs.wikipedia.org/wiki/Laterna_magika
https://cs.wikipedia.org/wiki/Sv%C4%9Btov%C3%A1_v%C3%BDstava_1958
https://cs.wikipedia.org/w/index.php?title=Bylo_n%C3%A1s_deset&action=edit&redlink=1
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https://cs.wikipedia.org/wiki/Zlo%C4%8Din_v_%C5%A1ant%C3%A1nu
https://cs.wikipedia.org/wiki/Zlo%C4%8Din_v_%C5%A1ant%C3%A1nu
https://cs.wikipedia.org/wiki/Dva_tis%C3%ADce_slov
https://cs.wikipedia.org/wiki/V%C3%A1clavsk%C3%A9_n%C3%A1m%C4%9Bst%C3%AD
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https://cs.wikipedia.org/wiki/Praha
https://cs.wikipedia.org/wiki/Ji%C5%99%C3%AD_Grossmann
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„A já sám mám od něho obrázek, který jsem dostal poštou loni k Váno-
cům. Bylo to den po tom, kdy jsem se dozvěděl, že Šlitr umřel. Otevíral 
jsem vánoční poštu a mezi ní jsem našel od Šlitra obrázek takového vou-

satého pána v buřince, vousy mu jdou až na 
podlahu, sedí na kanapíčku, a pod tím bylo 
napsáno a stále je napsáno: Všecko nejlepší, 
pane Wérich (s dlouhým é). Šlitr. A to už 
byl... to už tady nebyl, když jsem tohle otví-
ral. Bylo mně moc smutno, protože jsem byl 
na Šlitra fanda, když hrál, tak jsem se mu 
vždycky smál, tomu jeho nehybnému obli-
čeji.“ 

Mgr. Jitka Šedivá  

Katedrála – čtvrté dějství 
     Je trochu podmračené lednové odpoledne. Vbíhám do jednoho břev-
novského květinářství na hlavní třídě a kupuji kytičku frézií. Snad se 
k tomu sněhu, co je nahrnutý na kraji chodníků, ani nehodí. Udělá ra-
dost? Chcete ji lépe zabalit? Ne, já ji za 10 minut daruji, takže žádnou 
újmu neutrpí. Chvílí bloudím se svým přítelem a kolegou Zdeňkem Vo-
kurkou mezi monstrózními vilami v ulici dlouhé jako týden, až objevíme 
číslo popisné 5. Tak tady bydlí. Zazvoníme. Chvíli je ticho a pak už sly-
šíme kroky na schodech a typický hlas majitele vily: Už běžím! Vítám vás, 
já myslel, že už ani nedojedete. Pojďte dál. Janinko, máme hosty! 
     Paní Janinka s nemalými rozpaky přijme kytičku jarních květů a už 
staví vodu na čaj. Pojďte za mnou vedle do pokoje. Já mám pracovnu ještě 
o patro výš, ale teď jsem si ji dočasně přestěhoval sem. To víte, nemůžu pořád 
odbíhat k počítači nahoru a dolů, tolik schodů, to bych ve svých třiaosmdesáti už 
nezvládnul. A to pořád něco píšete? To taky, ale hlavně si pořád mailujeme 
s Formanem! Víte, my se pořád trumfujeme, kdo napíše lepší židovský vtip. 
A denně jich je několik. Co jsme spolu dělali na Amadeovi, tak si takhle píšeme 
pořád. Dokud nebyl internet, bylo to všechno pomalejší, teď toho stihneme víc. 
Janinko, máš už uvařený ten čaj? Zvedám se. Jen seďte, já vám pro něj dojdu. 
Mám chvíli času trochu se rozhlédnout po dočasné pracovně mistra pe-
ra. Ani mi jako dočasná nepřipadá. Knihovna. Je na ní vidět, že není jen 
pro okrasu, aby vzbudila dojem. S jejím obsahem se neustále pracuje. 
Knihy, spisy, sešity – různě poskládané na výšku i na šířku, sem tam 
z nich trčí záložky. Knihy jsou všude. Na židlích, na stole, na podlaze. 
Popíjím zvolna čaj a náš hostitel se svými typickými gesty vypravuje. 
O svém scénáři k chystanému filmu Lidice (možná tuto novelu znáte 



   

 

Libáňské noviny č. 109 - 23 -   

pod názvem Nocturno), o neúctě fil-
mařů a režisérů k autorovi (lidičky – 
viděli jste, co teď provedli s Čapkem s tou 
Věcí makropulos ve Stavovském?!), 
o svém americkém putování po sto-
pách Antonína Dvořáka. A hned jsme 
zase u Slovanské epopeje. Podívejte, co 
mi dnes ráno přinesl Jiří Suchý – krásnou 
novou knihu Malované opony českých di-
vadel. A víte jaká je historie opony zbirovského divadla? A odvíjí se další na-
pínavý příběh. Visím našemu hostiteli na rtech. Ani se ho nesnažím pře-
rušovat (a taky bych si to v úctě k jeho věku a především moudrosti 
a vědomostem nedovolila). Jan Masaryk. Fakta o jeho odchodu sdělená 
jeho vlastní rodinou. Před očima mám kytičku sněženek u jeho spánku. 
     Katedrála. No a vidíte, to mi vzalo nejvíc energie a nejvíc zdraví. To mě stálo 
dvě operace. No jistě, a protistrana si zase musela nechat opravovat budík (ro-
zuměj kardiostimulátor). A víte, že jsme leželi současně v jedné nemocnici 
(Z. Mahler a kardinál Vlk - pozn. autora). No ještě že nás nedali na jeden pokoj. 
To by jeden z nás nepřežil. Dvacet roků života jsem tomu obětoval. A teď se vy-
mění garnitura (kardinál Vlk nahrazen kardinálem Dukou – pozn. autora) a bě-
hem měsíce si plácli (Duka s prezidentem Klausem – pozn. autora). A těch 
dvacet let jednou v učebnicích spláchnou jednou větou, že katedrála sv. Víta by-
la po drobných sporech mezi církví a prezidentem prohlášena vlastnictvím čes-
kého národa. No není to paradox? 
     Čaj je dopitý, ale já stále držím hrníček v ruce, už je jen vlahounký, 
předstírám, že v něm ještě trošku na dně mám, protože vím, že čas naší 
návštěvy je odměřený právě tímto šálkem čaje. A já bych si tak přála mít 
ho znovu vrchovatý a vařící, aby se nedal hned pít! 
     Můžu vás poprosit, pane doktore, o podpis? No samozřejmě – a už se 
vepisuje věnování do mých oblíbených knížek „Já, Masaryk“ a „Krajan“. 
Fotka a stisknutí ruky na rozloučenou. Přijedete k nám, pane doktore, 
v květnu na besedu? Až podle zdraví, to je jediné, co mě dnes limituje. Děkuji 
vám za milou návštěvu. Ještě mi pomůže do kabátu, znovu stiskne ruku. 
Venku zatím napadnul čerstvý sníh. Všední lednové odpoledne 
v Břevnově. Takové, na jaké se nikdy nezapomíná.  
     Naším milým hostitelem byl historik a spisovatel (Spirituál bílého 
muže, Katedrála), scénárista (Amadeus, Božská Ema, Nebeští jezdci, 
Koncert na konci léta a další), přítel Zdeňka Vokurky a neúnavný vypra-
věč dr. Zdeněk Mahler. 

Pavla Čížková (2012) 
Touto vzpomínkou chceme připomenout nedožité 95. narozeniny Zdeň-
ka Mahlera (7. 12. 1928 – 17. 3. 2018).  
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KULTURA 

LEDEN 

9. 1. Čaj o páté – tradice pití čaje po anglicku aneb Panství Down-

ton včera a dnes v podání Marie Jandové v zasedací místnosti 
v přízemí MěÚ Libáň od 17 hodin 

13. 1. Loutková pohádka Kašpárek a vodníci na loutkové scéně Kul-
turního domu Libáň od 15 hodin 

16. 1. Cestopisná foto-cyklo-expedice Grebsona a Křemena Oranžová 

cesta – aneb putování po Kambodži v zasedací místnosti v pří-
zemí MěÚ Libáň od 18 hodin 

20. 1. Sportovní maškarní ples v Kulturním domě Libáň od 20 hodin 
27. 1. Loutková pohádka Kašpárkovo pometlo na loutkové scéně Kul-

turního domu Libáň od 15 hodin 

ÚNOR 

1. 2. S notama v batohu – povídání, promítání a swingování s klaví-
ristou Jakubem Šafrem o jeho dobrodružném putování po se-

verní Evropě v Kulturním domě Libáň od 19 hodin 
3. 2.  A ty, táto, hrej! – divadelní hra souboru Bozděch v Kulturním 

domě Libáň od 19 hodin 
10. 2. Loutková pohádka Princezna Dobrovíla na loutkové scéně Kul-

turního domu Libáň od 15 hodin 
17. 2. Společenský večer ZŠ a MŠ Libáň v Kulturním domě Libáň od 

19 hodin 
21. 2.  Cestopisná přednáška Pavla Chluma a Petra Kvardy Brunej 

a Sabah – nejen za orangutany na Borneo v zasedací místnosti 
v přízemí MěÚ Libáň od 18 hodin 

24. 2. Loutková pohádka Kašpárek a čerti na loutkové scéně Kulturní-
ho domu Libáň od 15 hodin 

24. 2. Hasičský ples v Kulturním domě Libáň od 20 hodin 

BŘEZEN 

1. 3. Vraždy s. r. o. – repríza divadelního představení spolku Bozděch 
v Kulturním domě Libáň od 19 hodin 

9. 3. Loutková pohádka Bezhlavý rytíř na loutkové scéně Kulturního 
domu Libáň od 15 hodin 
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21. 3. Když slova nestačí, promlouvá hudba – vzpomínkový večer 
k nedožitým 90. narozeninám Zdeňka Vokurky v zasedací míst-
nosti v přízemí MěÚ Libáň od 18 hodin 

23. 3. Loutková pohádka Dlouhý, Široký a Bystrozraký na loutkové 
scéně Kulturního domu Libáň od 15 hodin 

**** spolek DĚTENICKÝ BETLÉM, z. s. **** 

***** 

DĚTENICKÝ BETLÉM 
autor: Vincenc Novotný (1845-1928) fotograf z Dětenic 

 

***** 

Expozice otevřena v termínech: 

vždy o sobotách  
 

23. 12., 30. 12. a 6. 1. 2024  
 

v čase od 14:00 do 18:00 hodin 
 

***** 
 

Adresa expozice: Osenice č. p. 27, Pamětní síň Foersterova rodu 
 

www.detenickybetlem.cz 

 Zachraňme Dětenický betlém 
 

Podpořit nás můžete zasláním daru 

na účet veřejné sbírky 3011196962 / 2010 Fio Banka. 

Děkujeme dárcům za jakýkoliv i drobný příspěvek.  

Pátrejte po rodinných kořenech, obnovte zmizelé tradice. 

Jsme hrdí na práci svých předků, na jejich píli a úsilí.  

http://www.detenickybetlem.cz/
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Pro vzpomínku na nezapomenutelného jičínského občana 

Josefa Štefana Kubína 

rozhodli jsme se již šestadvacátým rokem udělit 
         

       Jivínského Štefana 
                                za pozoruhodný kulturní počin roku 

                                 a za dlouhodobou činnost v kultuře 
 

     Nechceme, aby žádné z bohulibých konání zůstalo ne-
povšimnuto. Rádi pozveme všechny navržené k popoví-
dání, rádi všem poděkujeme. Těšíme se, že čtenáři naší 
výzvy se rozpomenou, co hezkého se v posledním roce v kultuře na 
okrese událo, a přispějí k nominaci. 
     Návrh na udělení Štefana může podat každý. Stačí uvést jméno 
a známou adresu nominovaného (jednotlivce či skupiny) a stručné zdů-
vodnění, připsat, zda se jedná o počin v roce 2023 (I. kategorie), nebo 
o dlouhodobou činnost – trvající nejméně 5 let (II. kategorie). Prosíme, 
připojte také údaje o navrhovateli, tj. jméno a adresu. Pro urychlení ko-
munikace přivítáme též adresy e-mailové. 
     Své návrhy zasílejte do 31. 12. 2023 buď na e-mailovou adresu: jivin-
skystefan@seznam.cz, nebo poštou na adresu: Knihovna Václava Čtvrt-
ka, Denisova 400, 506 01 Jičín. Nominace můžete v půjčovní době přinést 
i osobně do oddělení pro dospělé nebo kdykoliv vhodit do schránky 
knihovny (obálku označte heslem „Jivínský Štefan“). 
     Více informací na jivinskystefan.webnode.cz.  
     Těšíme se na setkání 25. února 2024 v Kopidlně! 

Štefanská komise & Nadační fond Jičín – město pohádky  
& Střední škola zahradnická Kopidlno & Město Kopidlno 

     Vážení čtenáři 
a občané, jak jistě ví-
te, 24. září proběhlo 
Libáňské posvícení, 
které jsme se rozhod-
li pojmout v duchu 
řemesel – jarmarku, 
a to jako vzpomínku 
na doby dávno mi-
nulé. Počasí nám 
vskutku přálo, krás-  

 

mailto:jivinskystefan@seznam.cz
mailto:jivinskystefan@seznam.cz
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ný slunečný den od ran-
ních hodin doplňovali 
různí trhovci a řemeslníci 
se svými stánky, kde 
prokazovali svoje umění, 
prodávali svoje výrobky, 
dobroty nebo se věnovali 
dětem, které zde zdatně 
tvořily v dílničkách. Veš-

keré dění na náměstí bylo 
doplněno vystoupeními 
spolku Bozděch, který 
nám zpíval staré jarma-
reční písně, tak jak bývalo 
dříve při těchto akcích 
zvykem. Dětem byla zří-
zena v parku prolézačka 

z balíků slámy a přijely 
kolotoče. Všichni ná-
vštěvníci měli možnost 
využít i bohaté občer-
stvení od koláčů, grilova-
ných sýrů, klobás, řízků 
po limonádu, mošt, pivo. 
Věříme, že se vám tato 
akce líbila a budeme v ní 
zdárně pokračovat v dal-
ších letech. 

Jan Smetana, předseda 
kulturního výboru 

     Již tradičně jsme v pátek před první adventní nedělí slavnostně roz-
svítili vánoční strom na náměstí v Libáni, který městu věnovali manželé 
Žďánští z Kozodírek. Letos se kromě vánočního stromu a anděla rozsví-
til poprvé také dřevěný betlém. Rozzářilo se také šest oken v přízemí 
městského úřadu, do kterých členové kulturního výboru naaranžovali 
(předtím vystříhali, podlepili, sestavili) sedm papírových betlémů.  



   

 

Libáňské noviny č. 109 - 29 -   

     Už si skoro ani nepamatujeme, 
kdy naposledy byl při rozsvěcení 
vánočního stromu sníh, ba dokon-
ce aby celý večer sníh padal. To se 

letos podařilo, navodilo to správnou adventní atmosféru. I ovečky 
s velbloudem z jehličí doplňující betlém byli zapadaní sněhem.  
     Pokyn k rozsvícení dal moderátor večera Michal Vlk, což se mohlo 
stát díky Radku Urbanovi, který jako každý rok celou akci zajistil po 
stránce elektriky a hlavně strom ozdobil. Rozsvítil také celé náměstí, 
úřad a restauraci, za což mu moc dě-
kujeme. 
     Děkujeme také zaměstnancům 
technických služeb, kteří pomohli vše 
připravit a následně uklidit. 
     Poděkování patří také všem dětem 
ze školy a školky, které našly odvahu 
vystupovat a paní učitelkám, které 
s nimi vše secvičily. Za zapůjčení návěsu děkujeme dětenické Osevě. 
     Členové kulturního výboru zajistili stánky, abyste si mohli dát tradič-
ní trdelník, svařák, čaj, langoše, klobásu z udírny, koupit si jmelí, vánoč-
ní ozdoby, šité či háčkované hračky a všelijaké jiné lákavé zboží. 
     Doufáme, že jste byli s večerem spokojeni tak jako my a přijdete se 
podívat zase příští rok opět v pátek před první adventní nedělí. 

Lucie Hlaváčková  
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     Po třech „nevydařených“ letech jsme mohli opět připravit loutkář-
skou přehlídku „ŘEZNÍČKOVA LIBÁŇ 2023“. Prezentace jednotlivých 
pohádek hostujících souborů byla 
hodnocena dobře a uvedené po-
hádky se divákům líbily. Návštěv-
nost byla poměrně dobrá, i když se 
nám obecenstvo za tři roky obmě-
nilo. Celkovou úroveň přehlídky 
hodnotíme pozitivně. 

     Během prosince se bude soubor 
věnovat výběru a přípravě pohá-
dek na novou sezónu, kterou zaha-
jujeme 13. ledna 2024. Začátek 
představení je jako obvykle v 15 
hodin. 
     Všem návštěvníkům děkujeme 
za přízeň a těšíme se na další se-

tkání v loutkovém divadle. Sledujte naše webové stránky, facebook a in-
stagram. 
     Na závěr přejeme všem našim příznivcům hezké a hlavně klidné pro-
žití vánočních svátků a v příštím roce hodně zdraví a pohody.  

Loutkáři LD Martínek 

Píseň česká slavně znívá 
v chrámu Páně, když se zpívá, 

kde duch, prost vší pozemskosti, 
na perutích pobožnosti 
k vyšším stanům zalétá. 

Píseň česká slavně znívá, 
když lid svatý, svatý zpívá. 

     Těchto pár veršů Jana Nepomuka Amadea Marka (1803–1853), české-
ho obrozeneckého kněze, spisovatele a básníka, jenž publikoval pod 
pseudonymem Jan z Hvězdy, velice výstižně zahrnuje vše, co mám, milí 
čtenáři Libáňských novin, na srdci, s čím se s vámi chci v závěru roku 
a v prvních dnech roku nadcházejícího podělit. 
     Tak především bych chtěla všem našim pravidelným i občasným di-
vákům,  sponzorům,  partnerům  a spolupracovníkům poděkovat za pří-  
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Štěpán Rak a Jan-Matěj Rak 

zeň a milou atmosféru, kterou jste na všech námi pořádaných akcích 
v rámci hudebního festivalu Foerstrovy dny 2023 vytvářeli. Koncertů 
a pořadů bylo letos opravdu mnoho a snad vám udělaly stejnou radost 
jako nám. Jen si vzpomeňte, jak nám zvednul tlak a tep swingový pianis-
ta-šílenec  Jakub Šafr, naopak naše čivy uklidnil MBQauartet s komorní 
hudbou; do doby baroka nás přeneslo dámské Trio Festivo a rovněž Per-

golesiho Stabat Mater. Že 
umí hudba vonět domo-
vem, o tom nás přesvědči-
li kytaristé Raci – otec 
Štěpán a syn Jan-Matěj. 
A že klepe na dveře Rok 
české hudby, to nám při-
pomněli mladí operní só-
listé v galapředstavení ze 
Smetanových a Dvořáko-
vých oper. 

     Dále bych vás chtěla už teď pozvat na 24. ročník hudebního festivalu 

Foerstrovy dny 2024, který oproti jiným letům nastartuje už velmi brzy. 
Není divu, Rok české hudby je jednou za deset let (vždycky letopočet, 
který končí čtyřkou) a ten příští bude rokem hudby tuplovaně. Ten Bed-
říšek, jak ho vždycky nazýval Zdeněk Vokurka, nám tedy opravdu dává 
zabrat! Není žádným tajemstvím, že se Fridrich Smetana narodil 
v litomyšlském pivovaru 2. března 1824 a že slavíme opravdu hóóódně 
kulatě. A slaví celá naše země. Do celorepublikového projektu „Smetana 

200“ se zapojila snad každá kulturní instituce; o významu svědčí i to, že 
patronem celého projektu se stal dirigent par excellence Jakub Hrůša. 
V této souvislosti bych vás chtěla upozornit na přímý přenos novoroční-
ho koncertu České filharmonie (1. 1. 2024 na ČT Art), kde zazní české 
hudební klenoty právě pod taktovkou Jakuba Hrůši a jedním ze sólistů 
bude houslista Jiří Vodička, který u nás v Libáni vystupoval v roce 2022. 
     A když už je zmínka o vkročení do nového roku, ráda připojuji po-
zvánku pro vás všechny, kteří máte rádi příjemné posezení nad šálkem 

horkého čaje ve společnosti zajímavých lidí. Je nás mnoho, kdo jsme 
okouzleni filmy a seriály ze staré dobré Anglie (kdysi seriál Salón Elliot, 
nedávno série Panství Downton, detektivky s Herculem Poirotem): 
všechno má svůj řád, dámy i pánové mění oblečení několikrát za den 
podle příležitosti, konverzuje se o počasí, služebnictvo chystá 
v parádním porcelánovém servisu pravý indický čaj z britských kolonií, 
aby ho pak přesně o páté mohla paní domu nabídnout hostům spolu se 
sendviči rozmanitých chutí a náplní. Přesně takovou atmosféru bychom 
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Jakub Šafr 

pro vás chtěli vykouzlit 9. ledna 2024 od 

17.00 hodin v zasedačce městského úřadu, 
kam přijala pozvání velmi milá mladá paní 
Maruška Jandová, jež měla tu příležitost 
a štěstí (jestli se tomu dá říkat štěstí?), že 
v Anglii v podobném prostředí mnoho let 
žila a pracovala. Nechme se tedy unášet vy-
právěním, jak dnes lidé v Anglii žijí, čím 

se baví a co vlastně do dnešní doby zbylo z koloniální mentality. Urči-
tě nic nezkazíte, když na „čaj o páté“ vyrazíte alespoň trochu stylově ob-
lečeni (dámy i páni) a bude-li to ve vašich možnostech a silách, vezměte 
s sebou nějaký parádní porcelánový čajový servis po babičce, abychom 
měli všichni z čeho horký nápoj popíjet. Kapacita míst je pro tuto akci 
omezena, proto je nutné si s dostatečným předstihem zarezervovat místo 
u paní Hlaváčkové. 
     A až procitneme z čajového 
opojení, vrhneme se hned do víru 
24. ročníku Foerstrových dnů. I my 
máme v Roce české hudby přichys-
taných pořadů nepřeberně, proto 
startujeme raději už ve čtvrtek 
1. února 2024. „S notama 
v batohu“ se k nám do Libáně 
v pohorkách, v termoprádle a mož-
ná s trochu omrzlýma ušima do-
plazí opět Jakub Šafr. Tentokrát především jako cestovatel a dobrodruh, 
který zcela osamocen zdolává štíty severských hor. Doufejme, že mu při 
této výpravě do Libáně neomrznou prsty, neboť v sále kulturního domu 
na něho bude čekat pianino, čímž chci naznačit, že kromě poutavého vy-
právění a promítání se bude také hrát ! 
     V roce 2024, konkrétně 30. června, si budeme připomínat nedožité 90. 

narozeniny spoluzakladatele našeho festivalu Zdeňka Vokurky. My si 
společně s vámi na Zdeňka zavzpomínáme už ve čtvrtek 21. března 2024 
v komponovaném pořadu „Když slova nestačí, promlouvá hudba“, ve 
kterém on sám bude vyprávět, jak se potkal s paní Hudbou, ukáže nám 
fotografie ze svého rodinného i pracovního alba, pustí muziku, kterou 
má rád, a třeba si pozve i zajímavého hosta. 
     Přehled o všech pořadech nadcházejícího ročníku festivalu se už teď 
můžete dočíst na webovkách města Libáně, podrobněji o těch právě ak-
tuálních vás budeme informovat průběžně v dalších číslech Libáňských 
novin. 
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     Do třetice všeho dobrého bych vám jménem celé naší obecně prospěš-
né společnosti chtěla popřát radostný adventní i vánoční čas a šťastné 

vykročení do nového roku 2024. Abyste si i v tuto dobu našli chvilku 
zajít do chrámu Páně (a nemusí to být jen kostel, i příroda je božím 
chrámem) a nahlas nebo i jen tak potichounku v duchu si zanotovali ně-
jakou vaši oblíbenou písničku. Protože, jak píše v úvodu básník, na peru-
tích pobožnosti nás hudba a zpěv vynesou k vyšším sférám. Vážíme si 
toho, že vám v tom můžeme být nápomocni. 

S úctou a přáním všeho dobrého za o. p. s. Foerstrovy dny, hudební festival, 
Pavla Čížková 

     V předvánočním čase, kdy počasí nepřeje venkovním hudebním pro-
dukcím, vám přinášíme malé ohlédnutí za uplynulou sezónou a končí-
cím rokem 2023. Absolvovali jsme řadu krásných vystoupení na různých 
akcích, převážně za krásného letního počasí. 

     Sérii letních vystoupení odstar-
tovala Kyzivátova kapela „svojí“ 
19. přehlídkou dechových hudeb 
8. července 2023 v Bystřici u Libá-
ně. V letošním roce jsme pozvali 
spřátelené kapely z nedalekého 
okolí, a to Táboranku z Košťálova 
a Májovanku z Libčan. Zajímavostí 
je, že tu a tam mezi těmito třemi 
kapelami, které se vystřídaly na 
pódiu, pendlují stejní muzikanti, 

což vnímavý divák mohl pozorovat i v letošním roce. Důvod je prozaic-
ký. Málo muzikantů – hodně kapel. 
     Dále jsme účinkovali na oslavách 130. výročí vzniku Sboru dobrovol-
ných hasičů v Levínské 
Olešnici. Na konci letních 
prázdnin jsme s chutí zahráli 
v Košíku na tradiční Trakto-
riádě. Pod slunečními pa-
prsky jsme svým progra-
mem otevřeli doprovodný 
program, který po nás pře-
vzala kapela Krajanka. Dru-
hý den pak uplakané počasí 
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uzavřelo společně s námi 
Setkání s českou písnič-
kou na Samšině. Jsme 
velmi rádi, že jsme se zde 
potkali se zakladatelem 
tohoto setkání, panem 
Mirkem Vodou, který 
měsíc poté odešel do ne-
beské kapely. Léto jsme 
ukončili 2. září na 21. 

přehlídce dechovek v hasičském areálu Pod Kozlovem v Košťálově. 
Opět jsme se potkali s domácí Táborankou, ale i kapelou Choceňačka.   
     Kapela koledami provázela i rozsvěcení vánočního stromečku 
v Libáni i Bystřici. 
     Věříme, že jste si ná-
ramně užili náš tradiční 
Vánoční koncert v Domě 
kultury v Libáni, kde 
s námi vystoupila i zná-
má česká herečka Uršula 
Kluková. 
     Vážení čtenáři Libáň-
ských novin a příznivci 
Kyzivátovy kapely Libáň, přejeme vám požehnané Vánoce ve společnos-
ti vašich nejbližších a v roce 2024 hodně zdraví. Na brzká setkání, kdy 
termíny naleznete na internetové adrese www.kyzivatovakapela.cz nebo 
na Facebookovém profilu, se s vámi těší Kyzivátova kapela Libáň. 

Mgr. Petr Drahoňovský 

     Rádi bychom se s vámi podělili o zážitky z divadelních prken. Letošní 
podzim jimi byl vskutku nabitý. S končícím létem jsme v libáňském kul-
turním domě přivítali Divadelní společnost Markvart s představením 

Líný Kuba – Holé neštěstí. O dva dny později jste nás mohli vidět 
a hlavně slyšet na prvním Libáňském jarmarku, kde jsme během celého 
dne vystoupili celkem třikrát. Poslechnout jste si mohli námi složené 
jarmareční písně vyprávějící dobové příběhy z Libáňska, ilustrované na 
ručně malovaných plátnech. 
     V sobotu 14. října proběhla premiéra komediálního představení Vraž-
dy s r. o. K naší radosti přijala pozvání sama autorka Jaroslava Jenčíková, 
která na úvod přednesla některé ze svých básní a jejíž tvorbu si diváci 
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mohli o přestáv-
ce zakoupit. 
Představení 
sklidilo úspěch 
a pochvaly se 
nám dostalo i od 
autorky a mla-
doboleslavských 
hereček, které 
tuto hru před 
několika lety 
samy nastudo-
valy. 
     Listopad se 
nesl ve znamení 
posledních pří-

prav a intenzivních zkoušek na další premiéru, tentokrát komedie Ol-
dřišky Ciprové Nevěrníci. Na páteční premiéru se přišlo podívat téměř 
150 lidí, na ne-
dělní reprízu jen 
o něco méně. 
S nadšením mů-
žeme pozname-
nat, že někteří 
z pátečních di-
váků seděli 
v hledišti i v ne-
děli odpoledne. 
Váš zájem o naši 
činnost nás ne-
smírně těší 
a motivuje 
v další práci. 
S pokorou děkujeme za všechny pochvalné komentáře. 
     Mimo prkna libáňského jeviště jsme během podzimu vystoupili rov-
nou dvakrát. Ve spolupráci s mladoboleslavským Divadlem poezie jsme 
si začátkem listopadu v Dolních Stakorech a podruhé začátkem prosince 
v Mladé Boleslavi zahráli hru A ty, táto, hrej! Opět na nás čekalo divác-
ké nadšení a hlasitý potlesk. Na tuto hru se můžete těšit v únoru nového 
roku i u nás v Libáni. 
     V novém roce se můžete těšit na následující představení: 
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 Sobota 3. února 2024 od 19:00 A ty, táto, hrej! – hraje soubor Bozděch 
ve spolupráci s Divadlem poezie Mladá Boleslav. Představení bude 
doplněno o básnickou tvorbu autorky hry Jaroslavy Jenčíkové. 

 Pátek 1. března od 19:00 Vraždy s. r. o. – repríza představení doplněná 
o nové i známé scénky z březnových Bakalářů. 

     Předprodej na obě představení bude probíhat od ledna v květince 
Renda. Všichni jste srdečně zváni. 

Za divadelní soubor Bozděch Jitka Vokráčková 

     26. září 2023 byl zorganizován jednodenní výlet do firmy Petrof 
v Hradci Králové a na zámek Hrádek u Nechanic. Účastníky zájezdu byli 
senioři města Libáň doplněni přespolními zájemci, aby byl naplněn zá-
jezdový autobus. 
     Dopolední část zájezdu byla věnována 
firmě Petrof, a to jak prohlídce výrobních 
hal, tak následně musejním exponátům kla-
vírů a pianin. Prohlídky byly zajímavé, 
včetně informací průvodců, kteří vše dopl-
nili slovem o nákupu materiálu potřebného 
k výrobě, popsali technologické procesy 
a odpověděli na dotazy nás návštěvníků. 
Z historie víme, že v roce 1864 Antonín Pe-
trof postavil svůj první klavír, to je také rok 
založení firmy Petrof.  Od té doby firma vy-
robila zhruba 630 tisíc nástrojů. Za léta vý-
roby se mnohé změnilo v technologiích jednotlivých výrobních operací, 
ale řemeslné ruční práce a pečlivý výběr materiálu, zejména dřeva, zů-

stávají po léta stejné. Už několiká-
tá generace výrobců pokračuje 
v rodinné tradici a poctivém ře-
meslu. Firma vyváží výrobky do 
více než šedesáti zemí světa a tím 
proslavuje naši zem ve světě. 
     Spokojeni s prohlídkou firmy 
Petrof jsme se v poledních hodi-
nách přemístili z Hradce Králové 
do blízké obce Stěžery, kde jsme 
měli  polední  přestávku  na  oběd  
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v restaurantu Beránek, který vznikl přestavbou bývalého špýcharu. Ob-
sluha byla rychlá, nabídka jídel a nápojů byla k naší spokojenosti dobrá. 
Rovněž prostředí pro posezení tam bylo příjemné. 
     Po polední přestávce jsme pokračovali v cestě do Hrádku u Nechanic 
a navštívili tamní 
zámek, který byl 
postaven v letech 
1839-1857 jako letní 
sídlo hrabat z Har-
rachu. Jedná se 
o romantický zámek 
s prvky anglické go-
tiky. Interiéry zám-
ku jsou přehledné 
a vybavené původ-
ním nábytkem. Sou-
časná expozice je 
ukázkou bydlení 
šlechty v druhé polovině 19. století. Součástí zámku je upravené nádvoří, 
upravený okolní les s oborou a bažantnicí. 
     Závěrem chci poděkovat oběma průvodkyním, paní Lucii Hlaváčkové 
a paní Pavlíně Čížkové, které vytvořily pro nás účastníky dobré pod-
mínky. Měl jsem pocit, že účastníci byli se zájezdem spokojeni. I za to jim 
patří srdečný dík. Chci poděkovat vedení města Libáň za poskytnutí 
bezplatné jízdy zájezdovým autobusem a proplacení vstupného do areá-
lu Petrof a na zámek Hrádek u Nechanic pro seniory Libáňska. Takový 
zájezd už vedení města v letošním roce financovalo podruhé a za to si 
zaslouží poděkování. SRDEČNÉ DÍKY! 

Karel Niedoba  
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     V pondělí 4. prosince se usku-
tečnil již třetí letošní výlet pro 
seniory Libáňska. Tentokrát jsme 
k navštívení vybrali zámek Sych-
rov, který má kupodivu otevřeno 
7 dní v týdnu, a dobře jsme udě-
lali. Je to překrásný zámek 
s bohatě dochovanými interiéry, 
které byly v tomto adventním 
čase doplněny o vkusnou vánoč-
ní výzdobu, betlémy a nazdobe-
né stromky. Mohli jsme tedy 
kromě originálních stropů, pod-

lah, nábytku, 
kliček u oken či 
klik u dveří  ob-
divovat vánoční 
ozdoby laděné 
vždy u každého 
stromu do jedné 
barvy. Některé 
ozdoby měly 
tvar královské 
koruny, některé 
tvar ocásku hra-
nostaje – rodo-

vého znaku Rohanů. Ne-
chyběly adventní věnce 
a betlémy. Sváteční atmo-
sféru podtrhlo počasí, 
které v ten den bylo 
opravdu zimní. Cestou 
autobusem jsme se ko-
chali bílou zasněženou 
krajinou a po opuštění 
zámku, kde se netopilo, 
nám promrzlé nohy za-
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ZE ŽIVOTA ŠKOLY 
 

 

 

hřálo zimní sluníčko. Obě skupiny si také pochvalovaly průvodce, kteří 
mluvili krásně srozumitelně, nahlas a byli vtipní. 
     Ze Sychrova nás autobus převezl do Turnova, kde jsme si nejdříve na 
náměstí v útulné restauraci U Prince dali výborný oběd. Následně se 
první skupina přesunula o pár metrů na náměstí dále do Galerie Granát. 
Druhá skupina měla ještě hodinku rozchod, mohla si dát v klidu 
v místních cukrárnách kávičku se zákuskem či se podívat po obchodech. 
V galerii nám pan Záruba zapáleně vysvětlil, jak se české granáty získá-
vají, a také nám názorně ukázal, jak se opracovávají. Je to velice titěrná 
a precizní práce. 
Na závěr jsme si 
mohli v obchodě 
něco pěkného – 
i když ne levné-
ho – koupit. 
Skupiny se vy-
střídaly a před 
16. hodinou 
jsme vyrazili 
zpět do Libáně.  
     Mám radost, 
že se podle o-
hlasů výlet líbil. 
Někteří nelenili a přišli osobně do knihovny za výlet poděkovat a vyjád-
řit svou spokojenost. Tato zpětná vazba je vždy motivující pro plánování 
dalších výletů. O oblibě těchto výletů svědčí i zaplněný autobus, který 
byl seniory z okolních obcí doplněn minimálně. Na další výlet se můžete 
těšit v květnu či červnu příštího roku. 

Lucie Hlaváčková 

     Letošní advent se opravdu povedl, sníh pokryl vše a dodal tomuto 
času kouzelnou atmosféru. Po celý den si lidé mohli přijít koupit výrob-
ky žáků, maminek, babiček a ostatních přátel školy do místního kultur-
ního domu. Někteří si nejen nakoupili, ale i poseděli nad voňavým 
svařákem či čajem, ochutnali připravený vánoční perník a nasáli atmo-
sféru přicházejících Vánoc. Odpoledne proběhla krásná vystoupení žáků 
v kostele a na náměstí.  Každoroční  příprava na tuto akci je velmi nároč-  
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ná, pokaždé si ale po skončení řekneme, že to stálo za to. Děkujeme 
všem, kteří se do této již tradiční akce zapojili a také všem, kteří se přišli 
podívat. 

Pedagogové ZŠ   
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     Na letošním rozsvěcení vánočního stromu se podíleli žáci ZŠ i malé 
děti z MŠ Libáň. Na úvod vystoupili žáci s Betlémem. Mluveným slovem 

provázeli žáci 4. ročníku a v Betlému hráli žáci 3. ročníku. V průběhu to-
hoto vystoupení jsme mohli slyšet známé koledy, které zpívaly děti z 1. 
a 2. stupně. Následně na pódiu vystoupily malé děti z MŠ. S paní učitel-
kou Michalovou zatancovaly čtyři tanečky. Paní ředitelka Kateřina Ja-
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noušková popřála s dětmi všem krásné Vánoce a celkový program opět 
ukončili žáci ze ZŠ, kteří zazpívali písně To k Vánocům patří a Šťastné 
a veselé z pohádky Zimní víla. Celým programem provázel svým mode-
rováním pan Michal Vlk. Vystoupení se žáky 1. a 2. stupně nacvičila paní 
učitelka Stanislava Kosinová. I když panovala ze strany dětí velká ner-
vozita, vystoupení se jim moc povedlo. 

Mgr. Stanislava Kosinová 

     Dne 5. prosince 2023 navštívila naši školu a školku mikulášská druži-
na. Ve školce děti zarecitovaly krásnou básničku a zazpívaly rytmickou 
písničku. Mikuláš přečetl seznam malých hříšníků a andílkové rozdali 
dětem balíčky. Čerti stáli opodál a přidali se k dětem na fotografování. 

I ti nejmenší sebrali odvahu a s malým čertíkem si podali ruku. Následo-
vala výprava do školy. Tam už to takový „čajíček“ nebyl. Výrazně přiby-
lo hříšníků na seznamu, a tak musel Mikuláš důrazně kázat a nechat si 
přislíbit, že se situace rapidně zlepší. Čerti se procházeli po třídách, zvo-
nili zvonky a měřili si, kdo má velikost a hříchy tak akorát do pytle. 
A tak děti zpívaly, recitovaly a slibovaly, jen aby se do něj nepodívaly. 
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Naštěstí zůstal počet žáků ve škole stejný a nikdo z dětí si nebude muset 
zvykat na život v útrobách pekelných komnat. 

Bc. Jitka Králová, DiS. 

    6. prosince 2023 navštívila skupinka dětí z 2.A Domov s pečovatelskou 
službou v Libáni. Naposledy jsme navštívili babičky a dědečky na konci 

školního roku, když jsme 
byli ještě prvňáčci. Během 
čekání na ostatní jsme do-
stali výborné pohoštění, 
abychom načerpali síly na 
následující program. Děti 
se pochlubily tím, co už 
umí a co nového se nauči-
ly. Nejprve jsme se před-
stavili, předali dárečky 
a cukroví. Poté začalo 
pásmo naučených básni-
ček a písniček. Seniory 
jsme zapojili do připrave-

ného programu pomocí ozvučných dřívek. Společně jsme si zazpívali 
známé písničky. V závěru jsme navodili vánoční atmosféru a zpestřili 
jsme všem zúčastněným čekání na Ježíška. 

Bc. Jitka Králová, DiS.  
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Žlutá koule břichatá, 
tlustá je a baňatá. 
V trávě leží líně, 
jmenuje se dýně. 

     Ve čtvrtek 12. října 2023 proběhla u nás v tomto školním roce první 
tvořivá dílnička „dýňování“. Odpolední akce s rodiči byla naplánovaná 
na zahradě, aby si děti mohly i „zaskotačit“, ale bohužel nás zradilo po-
časí, a tak se „vyrábění“ přesunulo do přízemí naší školky. Sešli jsme se 
v hojném počtu a tvoření mohlo začít. Dýně, ostrý nůž, potřeby na vy-
dlabávání a přírodniny na zdobení měli samozřejmě všichni s sebou. 
Rodiče vyřezávali, děti vydlabávaly a společně zdobili. Oranžové plody 

podzimu se postupně proměňovaly ve veselé i strašidelné. Atmosféra 
byla velmi přátelská a uvolněná, společné tvoření se všem dařilo. 
     Fotografie z této akce si můžete prohlédnout na webových stránkách 
školy www.zs-liban.cz/fotogalerie-ms. V průběhu dílničky se přítomní 

mohli občerstvit přinesenými dobrotami, 
kávou.  Pro děti paní kuchařka uvařila vý-
borný ovocný čaj a upekla perník. Nechyběl 
ani dýňový kompot, který někdo ochutnal 
úplně poprvé. Maminkám děkujeme za při-
nesené občerstvení. Při ochutnávání došlo 
i na výměnu receptů. Na školní zahradě 
jsme ještě pro děti připravily „dýňovou 
stezku“, kterou si prošly s rodiči a po spl-
nění všech úkolů si za odměnu domů od-
nesly diplom, dětský časopis a lízátko.   

http://www.zs-liban.cz/fotogalerie-ms
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     Krásně vyřezané dýně svítí a zdobí naši zahradu. Dělají radost nejen 
dětem, ale i kolemjdoucím, kteří se u naší podzimní zahrady zastavují. 
Poděkování patří všem rodičům, kteří si našli čas a přišli si společně 
s dětmi užít tvořivé odpoledne. Pokud jste se této akce nemohli zúčast-
nit, budeme se na vás těšit ve školce při vánočním tvoření. 

Za kolektiv MŠ Hana Vrabľová 

Můj malý broučku, 
jdi klidně spát 

a zavři očka svý. 
Až zima odejde, 

slunko tě probudí. 
     Je podzim, nastává čas, kdy se příroda 
pomalu chystá na zimu. Mění se barvy, 
mění se teplota a počasí. Začíná se dříve 
stmívat. Dne 14. listopadu jsme ve školce 
připravily podzimní akci „Uspávání broučků“. Děti si odpoledne se 
svými rodiči přinesly vyrobeného broučka z kamínku, lucerničku nebo 
lampion. Cílem této akce bylo společně uspat broučky a připravit se na 
zimu. 
     Po příchodu rodičů jsme přečetly úryvek z Karafiátovy knihy „Brouč-
ci“ o tom, jak se připravují na zimu. Broučková stezka, která byla pro dě-
ti připravená na zahradě, je velmi zaujala. Po splnění úkolů na 
stanovištích, kde děti počítaly broučky, vyhledávaly dvojice, řešily laby-

rinty, nechyběly ani bás-
ničky. Když všichni 
ukončili své putování po 
stanovištích, zahrada se 
nám mezitím pomalu ha-
lila do tmy. Ještě rychle ji 
s dětmi zamknout kou-
zelným klíčem, ať si od-
počine.  
     Poté se osvětlený prů-
vod vydal po sídlišti 
a okolo rodinných dom-
ků ulicemi směrem ke 
„hřbitůvku“. Cestička 
osvětlená svíčkami nás 
přivedla k připravenému 
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MÍSTNÍ SPOLKY 
 

domečku pro broučky. Všechny děti si postupně své broučky uložily do 
domečku ke spánku, aby se jim dobře spalo celou zimu a zakryly je lis-
tím. Společně jsme jim zazpívali Mravenčí ukolébavku. Za účast přítom-
né děti čekala broučková medaile a sladká odměna.   
     Všichni se však těšíme na jaro, až znovu odemkneme naši zahradu 
kouzelným klíčem a broučky probudíme. Na závěr této akce jsme podě-
kovaly rodičům a pozvaly je na vystoupení dětí při rozsvěcení vánoční-
ho stromečku na náměstí a vánoční besídky ve školce s posezením 
a tvořivými dílničkami. 

Kolektiv učitelek MŠ 

     Podzim ve sboru začal 14. ročníkem dětské soutěže O putovní pohár 
SDH Libáň. Tato soutěž se konala opět v Kozodírkách. V pěkném slu-
nečném počasí se v sobotu 9. září 2023 sešlo 9 družstev dětí, aby soutěži-
ly v netradiční štafetě, požárním útoku a přetahování lanem. Družstva 
mladších a starších dětí skončila na 4. místě. V přetahování lanem naše 
starší družstvo zvítězilo. Na závěr soutěže děti dostaly poháry, medaile, 
dorty, sladkosti a věcné ceny. 

     V neděli 10. září 2023 se konalo okresní kolo v běhu na 60 metrů 
s překážkami ve Valdicích. Naše děti se také zúčastnily a vedly si celkem 
dobře. Zdislav Kožený obsadil 6 místo, ostatní se umístili uprostřed vý-
sledkové listiny. Další akcí pro děti bylo zakončení soutěžní sezóny. Děti 
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se sešly u zbrojnice a hasiči pro ně připravili pohoštění a sladkou odmě-
nu. 
     Dospělí hasiči se také sešli a zhodnotili soutěže a celkovou činnost. 
Práce měli naši členové hodně, hlavně s údržbou techniky. Výjezdová 
jednotka od září do konce listopadu uskutečnila hodně výjezdů k do-
pravním nehodám, požárům a hlavně k odstraňování spadlých stromů 
na komunikaci. Také vyjížděli k záchraně osob. 
     Na závěr chci poděkovat všem za odvedenou práci, zvláště při úklidu 
zbrojnice před bezpečnostní kontrolou.  

Za SDH Libáň Naďa Hakenová, jednatelka 

     18. listopadu 2023 jsme se sešli na výroční schůzi, abychom zhodnotili 
naši práci v roce 2023. Někteří členové sboru na této akci obdrželi medai-
le za věrnost. Mimo jiné byl projednán předběžný plán akcí na rok 2024, 
který uvádíme níže. 
9. 3.   Beseda se starostou a zastupiteli Města Libáň + MDŽ 
30. 4.   Pálení čarodějnic 
4. 5.   12. ročník „Bramborákiády“ 
18. 5.  Okrsková hasičská soutěž – 120 let SDH Psinice 
29. 6.   12. ročník „Babetiády“ 
24. 8.   20. ročník „Loučení s prázdninami“ 
16. 11.   Výroční schůze SDH Psinice 
     Tímto chceme poděkovat všem, kteří se podíleli na přípravách a reali-
zaci všech letošních akcí. 
     Závěrem bychom čtenářům rádi popřáli krásné Vánoce a hodně štěstí 
a zdraví v roce 2024. 

Za SDH Psinice Petr Sajdl 

     Člověk se ani nenaděje a pomaloučku, polehoučku se blíží konec roku. 
Nastává rekapitulace činnosti našeho rybářského spolku. 
     Jako každý rok jsme organizovali v průběhu roku rybářské závody. 
Dvakrát pro děti, a to na jaře na rybníku Kačák u Markvartic a na pod-
zim na Rybníčkách v Libáni. Závody pro dospělé se konaly na Zelenecké 
Lhotě na jaře pro členy našeho spolku, v létě a na podzim pro rybářskou 
veřejnost. Zvláštní nádech měly veřejné letní závody, jejichž délka trvání 
byla 24 hodin. Touto cestou bych chtěl poděkovat všem členům 
i nečlenům za přípravu a organizaci všech konaných závodů. 
     Též nemohu opomenout účast našeho spolku na dětském dni v Libáni 
a mohu doufat, že naše disciplíny  třeba oslovily  nejednu malou dětskou 
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 dušičku – budoucího rybá-
ře. Asi teď budu mluvit 
z duše i činovníkům z ji-
ných spolků, ale naše orga-
nizace stárne a mladá krev 
nedoplňuje počty odcho-
zích členů. Ač dětskou zá-
kladnu máme poměrně 
zastoupenou, tak do doros-
teneckého a později do 
mužského rybářského věku 
přichází pouze malý zlo-
mek rybářů. 
     Letošní chov ryb se příliš 
nevymykal od předešlých 
roků. Vody v rybnících bylo 

v jarních měsících určitě více než v loňském roce, ale tropické dny s má-
lem dešťových srážek v letních měsících vše zase vrátily do ročního 
podprůměru. V letních měsících se voda vypařuje skoro před očima. 
     Neustále nás trápí rybo-
žraví predátoři, a to zejména 
vydra říční. V našich podmín-
kách je to predátor na vrcholu 
potravního řetězce. Vydří po-
travu tvoří cca z 80 % ryby 
a dospělý jedinec zkonzumuje 
až 1 kg ryb denně. Není to 
utěšující pohled, když kolem 
rybníku nacházíte vytahané 
a zčásti okousané ryby, šupi-
ny, krev. 
     Ať chceme či ne, tak toto 
všechno se promítne do za-
rybňovacího plánu a chovu 
ryb. V letošním roce jsme vysadili do sportovních vod nádrže Zelenecká 
Lhota a Kačák 1.937 kusů tržního kapra, 50 kusů amura, 33 kusů lína, 
100 kusů candáta a 230 kusů štiky. 
     Závěrem bych chtěl poděkovat našim členům, podporovatelům 
a příznivcům za pomoc v naší společné práci a popřát všem štěstí, zdraví 
a hodně pěkných rybářských zážitků v roce 2024. 

Za MO Libáň Tomáš Sobotka  



   

 

Libáňské noviny č. 109 - 49 -   

     V druhém čtvrtletí letošního 
roku jsme do libáňské odchovny 
přivezli 350 šestitýdenních ba-
žantích kuřat. O tato kuřata se 
starali postupně všichni členové 
MS Pod Borovičkou. Až na malé 
ztráty, kdy se do voliéry dostala 

kuna, se nám podařilo kuřata úspěšně odchovat. 
     Jako příprava na podzimní a zimní měsíce se naskladňovala pšenice, 
oves a různé druhy plev pro krmení a pozdější přikrmování. V tomto 
období probíhá také kontrola a případné opravy všech mysliveckých za-
řízení určených k tomuto účelu. 
     Lovecká sezóna divokých kachen probíhá každý rok od 1. 9. do 30. 11. 
Vyhláškou jsou dané dva dny v týdnu, středa a sobota, kdy lze kachnu 
lovit. V září proběhly dva společné hony. Mimo společné hony se kachna 
může lovit individuálně, takzvaně na tahu. 
     Se začátkem listopadu začalo období společných mysliveckých honů 
na drobnou zvěř. Drobnou je v naší honitbě myšlena hlavně zvěř bažan-
tí. Na ni je plánováno celkem pět honů. Při každém z nich jsou napláno-
vány dvě leče na černou zvěř. Každý hon má předem daný průběh 
a pravidla, kterými se všichni účastníci musí řídit. Po každém honu ná-
sleduje výřad, kde se sečtou počty ulovené zvěře a vyhlásí král honu. Ce-
loročně se myslivci věnují odlovu přemnožených divokých prasat. 
Nakonec se všichni sejdou na společném posezení v myslivecké klubov-
ně při poslední leči.  
     Rok pomalu končí a v tomto 
období je hlavní starostí pro mys-
livce péče o zvěř v podobě přikr-
mování. Myslivci dbají na to, aby 
v krmelcích, zásypech apod. našla 
zvěř v době nouze potřebné krmi-
vo pro přežití včetně dostatku soli, 
která je zdrojem minerálních látek. 
Z hlediska výživy a zdraví zvěře je důležité vědět, co do krmelce patří. 
Při nesprávném typu krmiva může dojít ke zdravotním komplikacím, 
v krajním případě i k úhynu. Proto je velmi důležité pro nemysliveckou 
veřejnost vždy si nejprve ověřit vhodnost daného krmiva. 
     Příjemné prožití svátků vánočních a úspěšné vykročení do nového ro-
ku vám všem přejí členové MS Pod Borovičkou Libáň. 

Radka Heršálková  
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Z HISTORIE 

     Letošní kalendářní rok začínal tradičně okresní včelařskou schůzí, 
tentokrát v Bašnicích, kde přednášel přední včelařský odborník Dalibor 
Titěra z Výzkumného ústavu včelařského. V lednu proběhla výroční 
členská schůze spolku na Radnici v Libáni. Hodnotila se uplynulá vče-
lařská sezona a plánovala se činnost na sezonu následující. Po schůzi 
jsme pozvali přednášet nám o včelách učitele včelařství z včelařského 
učiliště v Nasavrkách přítele Václava Ducháče. 
     Na jaře jsme podle výsledků spadu provedli ošetření včelstev proti 
varroáze. To se provádí – na rozdíl od podzimního ošetření všech včel-
stev – jen u včelstev napadených. 
     Další společnou akcí byl Okres-
ní včelařský den ve Slavhosticích, 
kde si včelaři z celého okresu moh-
li nakoupit včelařské potřeby a vy-
slechnout přednášku Moniky Jin-
drové o apiterapii. 
     Individuálně se včelaři starali 
o své úly, kontrolovali zásoby 
v nich, neboť na jaře bylo dlouho 
chladno, včely nelétaly a jejich zásoby ubývaly. Chladné jaro se tak pro-
jevilo i na slabší úrodě ovoce a samozřejmě i nižším výnosu medu. V létě 
si včely vše vynahradily a medovicová snůška byla celkem dobrá.  
     Na začátku října jsme uspořádali výlet do Olomouce na výstavu Flo-
ra, kde byla v jednom pavilonu mezinárodní včelařská výstava. Na pod-
zim proběhlo ošetření všech včelstev proti varroáze. Podle výsledků 
spadu roztočů, který se bude kontrolovat v lednu, se odvine jarní ošetře-
ní. Nyní v zimě mají klid včely, ale včelař by zahálet neměl, ale chystat se 
na sezonu příští. 

Jiří Straka 

1763 – před 260 lety 
Zámožnější občané Libáně se skládali na založení „sboru literátského“. 
Tento sbor, společně s „Bratrstvem Jana Nepomuckého“ byl zrušen císařem 
Josefem II. a jejich kapitál připadl dílem školnímu a dílem chudinskému 
fondu. 
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1823 – před 200 lety 
Libáň v tomto roce měla 287 zlatých užitku z ovocných stromů „Na Ženi-
chově“. Tento sad dostal jméno od toho, že každý libáňský ženich byl po-
vinen v den sňatku na něm vysázet dva ovocné stromy. 
1848 – před 175 lety 
Ferdinand V. ustanovil v celém Rakousku „Národní stráž – gardu“. Velite-
lem libáňské gardy byl purkmistr Frant. X. Šnejdárek, prvním nadporu-
číkem Fr. Grossman, druhým Fr. Říha, prvním poručíkem Jan Macek, 
druhým MUDr. Ant. Krkavec a bubeníkem Ant. Keibl. Garda měla 100 
členů a kázeň se řídila podle pití, které gardisté dostávali. Cvičili každý 
den, konali noční hlídky a vojensky se účastnili církevních oslav. 
1853 – před 170 lety 
Na náměstí byla postavena nová kašna místo staré z roku 1828, jelikož ta 
byla stará a sešlá, neúhledná, podobná velké kádi. Nová kašna byla zří-
zena opět z fošen ve tvaru čtverhranu se sraženými rohy. Povrch byl po-
bit hrazenými prkny a okrášlen tabulkovými výplněmi a ozdobnou 
římsou. Natřena byla na zeleno. Stavbu provedl bednář Polák ze Starých 
Hradů. 
1873 – před 150 lety 
Opětovně bylo jednáno o stavbě železnice. Na Horách bylo započato 
s lámáním kamene, jímž byla dlážděna Kostelní ulice (T. G. Masaryka). 
U kostela byl zarovnán hřbitov. 
1888 – před 135 lety 
Založení Sokola v Libáni; v roce 1934 byla postavena sokolovna, která se 
na mnoho let stala sportovním i kulturním centrem. Činnost Sokola byla 
přerušena po roce 1948, obnovena až po roce 1989, dnes funguje pod ná-
zvem Tělocvičná jednota Sokol Libáň. 
1898 – před 125 lety 
Zásluhou „Řemeslnicko-živnostenské besedy“, založené v roce 1896, by-
la v Libáni povolena „Živnostenská škola pokračovací“. 
1903 – před 120 lety 
Na městském úřadě byl zaveden „nedělní klid“. 
Město podalo žádost, aby byl v Libáni povolen sirotčinec. 
1923 – před 100 lety 
Z Jičína přes Libáň do Rožďalovic byla zavedena pravidelná autobusová 
doprava. Jízdné z Libáně do Jičína činilo 11 Kč. Do Rožďalovic 6 Kč. 
1938 – před 85 lety 
Zástupci města byli přijati k audienci prezidentem Eduardem Benešem, 
kde mu odevzdali diplom „Čestného občanství“. 
Do podstavce Husova pomníku byla vložena prsť z bojišť s nápisy: Slo-
vensko, Zborov, Vouziers, Doss Alto a Těšínsko a Medkovým veršem 
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SPORT 

„Tam leží s úsměvem na zvadlých rtech sta našich bratří – ale věčný ži-
vot budiž dán národu pokořenému.“ 
1943 – před 80 lety 
Firma Spilba byla prodána A. Pickovi. 
1958 – před 65 lety 
Na místním koupališti byly vystavěny zděné věže. 
20. prosince vznikl v Libáni „Sbor pro občanské záležitosti“, v říjnu oddíl 
ledního hokeje a ve škole byla zřízena školní družina. 
1963 – před 60 lety 
Ve dvoře budovy MNV zřídili zahrádkáři moštárnu. 
1968 – před 55 lety 
V ulicích Komenského, Emlerově, Míru a Tyršově byly opraveny chod-
níky. 
1973 – před 50 lety 
Na sídlišti byla vystavěna dvanáctibytovka a osm rodinných domů. 
1993 – před 30 lety 
V listopadu byla v Libáni zahájena výstavba „Penzionu pro důchodce“ 
v bývalé Kynčlově vile. Stavbu provedla firma Staving Valdice. 
2008 – před 15 lety 
V listopadu se uskutečnila již 10. přehlídka loutkových divadel organi-
zovaná loutkovým divadlem Martínek v kulturním domě. 
Péči o seniory přebírá za město Oblastní charita Jičín. Stará se přibližně 
o 20 seniorů v Libáni a přilehlých obcích. 
Z archivu Josefa Stránského a z kronik města Libáně sestavila Mgr. Jitka Šedivá 

     Vážení občané, pomalu, ale jistě se chýlí ke konci rok 2023, fotbalové 
soutěže se odebraly k zimnímu spánku. 
     Mužstvo mužů je po první polovině soutěže se ziskem třinácti bodů 
na osmém místě tabulky okresního přeboru Jičínska. Všichni, kdo se tro-
chu pohybujeme v dění kolem místního klubu, víme, že to mohlo být 
mnohem lepší. Skvělý začátek, kdy jsme jednoznačně porazili jednoho 
z favoritů soutěže Nemyčeves, pak bohužel vystřídalo období, kdy jsme 
ze šesti utkání získali pouze bod proti vedoucímu Kopidlnu „B“. Důvo-
dů to mělo několik. Hned ve druhém utkání sezony přišel nervózní zá-
pas s Jičíněvsí, který jsme jednak nezvládli herně, ale také emočně. 
Zbytečné dvě červené karty za strkanici v závěru utkání vyřadily na dva 
zápasy hned dva naše hráče, k tomu se přidaly v následujících utkáních 
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absence několika dalších hráčů, zahazování brankových příležitostí 
a problém byl na světě. Naštěstí jsme ze závěrečných čtyřech utkání zís-
kali devět bodů a alespoň trochu napravili dojem. Do druhé části sezony 
to znamená se řádně připravit na jarní odvety, a to hlavně z důvodu, že 
doma nastoupíme jen ve čtyřech případech.  Hned sedm utkání nás čeká 
na hřištích soupeřů, kde se nám dlouhodobě hrubě nedaří. 
     Společný tým starších žáků FK Kopidlno/TJ Sokol Libáň je po polovi-
ně soutěže na čtvrtém místě tabulky meziokresního přeboru, kterou su-
verénně vede Lomnice nad Popelkou, ale na druhé místo tabulky ztrácí 
pouze pět bodů. Věříme, že v jarní části kluci poskočí v tabulce nahoru, 
tým má na to určitě kvalitu. 
     Další kategorií, kde máme zastoupení, je tým mladších žáků, který se 
zatím drží na deváté pozici v meziokresním přeboru Jičínska a Semilska. 
Pro hráče této kategorie je to trošku skok ze starší přípravky, kde si zvy-
kají na větší hřiště, delší utkání, vyšší počet hráčů na hrací ploše. Některá 
utkání kluci dobře rozehráli, ale nedokázali je dotáhnout do zdárného 
konce, což mrzelo nejen trenéry, ale i hráče samotné, a tak v jarní části 
budou chtít zcela jistě své výsledky vylepšit. 
     Posledním, nejmladším družstvem našeho oddílu je starší přípravka, 
kde se po odchodu řady hráčů do mladších žáků tým vlastně tvoří po-
malu od základu. Soutěž je vypsána primárně pro hráče ročníku 2013–
2014, náš tým je ale složen z poloviny z hráčů ještě mladších ročníků, což 
se v některých zápasech promítlo. Důležité ale je, že kluci chtějí hrát, učit 
se novým věcem a do budoucna máme dostatečný počet hráčů do dal-
ších kategorií. 

     Co se týká sportovního areálu, tak byly v letošním roce na víceúčelové 
hřiště zakoupeny dvě sady nových sloupků pro uchycení tenisových sítí, 
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nové sítě na fotbalové 
branky. Dalším krokem 
pak bude v příštím roce 
výměna celé horní 
vrstvy fošen a dalších 
poškozených fošen 
u oplocení, kde již vli-
vem stáří jsou stávající 
smrkové fošny v hava-
rijním stavu. Uchycení 
ochranných sítí je vytr-
ženo, dochází ke štěpe-

ní narušeného povrchu fošen a zvětšuje se tak riziko vzniku úrazů na 
sportovišti. Dále jsme ve spolupráci s Městem Libáň aktualizovali pro-
vozní řád tohoto sportoviště, který je vyvěšen u vchodů na hřiště. Chtěl 
bych tímto požádat všechny návštěvníky o dodržování tohoto provozní-
ho řádu, protože hlavním důvodem úpravy provozního řádu bylo bohu-
žel nedodržování základních, hlavně hygienických pravidel běžného 
provozu a nerespektování nočního klidu. 
     Závěrem bych chtěl popřát všem občanům Libáně a okolí klidné 
a pohodové Vánoce a v novém roce hlavně hodně zdraví. Dále děkuji 
všem našim příznivcům, trenérům a dalším, kteří se věnují práci v oddí-
lu ve svém volném čase a zaměstnancům Městského úřadu Libáň za spo-
lupráci a přízeň v roce 2023. 

Za TJ Sokol Libáň Jan Smetana 
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     Naše hokejová sezona začala 9. října 2023. Máme odehráno devět zá-
pasů z patnácti základní skupiny. 
     I když se zdražila energie, náš tým chce hrát dál. Kanadskému bodo-
vání soutěže vévodí naši hráči Přemek Zeman, Václav Dušička a loňský 
vítěz Ondra Kohout. Naše řady posílil mladý hráč Vojta Najman. Jičín-
ská hokejová liga je velice vyrovnaná, každý může porazit každého. 
     Příznivcům hokeje a spoluobčanům přejeme krásné prožití svátků 
vánočních a hodně zdraví v novém roce. 

Antonín Hurcik 

      Zdravím přátele zelených stolů a čtenáře Libáňských novin. Za stol-
ní tenis vám chci popřát hezké, klidné dny vánoční s aktivním odpočin-
kem i úspěšné dny v roce 2024, a to s úsměvem na každém kroku. 
     Před koncem podzimní sezony 2023/2024 přinášíme pohled na umís-
tění našich mužstev v regionální soutěži okresu Jičín. Družstvo žáků 
v sestavě Klár Šimon, Škaloud Jan, Horák Denis a Matlas Matyáš potvr-
zuje vzestupnou tendenci a před závěrem podzimu obsadilo pěkné 7. 
místo, za což jim patří poděkování s přáním dalších úspěchů v soutěži. 
Velice dobře se zařadil nový člen oddílu Matlas Matyáš s pěti vítězství-
mi. 
     Mužstvo dorostu, za které nastupují i naši mladší, reprezentují Kouřil 
Jan, Horák Denis a osou kádru jsou bratři Klárové Tobiáš a Šimon. 
V těžké konkurenci jsou na krásném třetím místě. Mužstvu zbývá sehrát 
do koce podzimní části ještě jeden turnajový zápas v Hořicích. 
     Mužstvo „B“ s dvěma prohrami a zápasem k dobru je na prvním mís-
tě a plní zatím předpoklad lídra této třídy, do které muselo sestoupit po 
pádu mužstva „A“ z první třídy v minulém ročníku. Kádr doplnil Vávra 
Jiří a získává první zkušenosti. 
     Mužstvo „A“ po nešťastném pádu z první třídy (zdravotní problémy 
v základu mužstva) je bez prohry na prvním místě a plní předpoklady 
pro boj o postup a návrat do třídy první. Za „A“ tým zaskakují opět hrá-
či „B“ týmu, za což jim patří velký dík, jelikož v dobré partě celého oddí-
lu vidím základ pro jeho fungování do budoucna. 
     Na závěr chci poděkovat vedení školy a Městu Libáň za podporu na-
šeho sportu a dále všem lidičkám, kteří nám a našemu sportu fandí i pře-
jí jen dobré. Za oddíl stolního tenisu vám všem přejeme jen samé krásné 
dny i chvilky „vánoční“ s pozitivní energií lidí vám blízkých. 

Vlastimil Horák 
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Inzerce 


